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FOTOREPORTÁŽ

SOUSEDSKÉ
TRHY

Chcete být vidět? Posílejte nám své náměty a fotografie na: 
Nejlepsifotoreportaz@seznam.cz!

Radka s Markétou připravily ochutnávku vlastního chleba.

Julie je zapálená tanečnice a výtěžek  
z prodeje si šetří na taneční kurzy.

Kdo nemá pořádné dámské trenky, jako kdyby nebyl….

Drobnosti, ale potěší.

Z krepového papíru lze vytvořit ledacos.

Jana Vyhlídalová vychovává svérázně neukázněné pejskaře.
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SLOVO Z RADNICE

Vážení občané Prahy 6,  
milí přátelé,

s  příchodem nového školního 
roku vychází po prázdninové 
pauze i nové číslo Šestky. Jak je 
už na první pohled vidět, prošla 
výraznou proměnou –  vizuální 
i  obsahovou. V  průběhu léta 
jsme připravili otevřená výbě-

rová řízení na nový design a výrobu. Naším cílem bylo získat 
pro Šestku atraktivnější obsah, vzhled a výhodnější podmínky 
nežli dosavadní.  

Součástí toho všeho byla i  zevrubná srovnávací analýza rad-
ničních novin a  časopisů vydávaných v  ostatních pražských 
městských částech. Šestka ze srovnání k naší nelibosti nevyšla 
nikterak slavně. Jako jediná měla povolenou inzerci v rozsahu 
33 %, což z ní ve výsledku dělalo spíše jakési „béčko“ Annonce 
než seriózní radniční periodikum. Okolní radnice oproti tomu 
zpravidla dovolují mít ve svých časopisech jen 12,5 % podílu 
reklamy. Dalším užitečným zjištěním bylo, že mnohé městské 
části si inzerci zajišťují samy, bez zprostředkovatelských agen-
tur. Rozhodli jsme se proto následovat dobré příklady našich 
kolegů a vydávat časopis vlastními silami a s rozumně vyme-
zeným prostorem pro komerční inzerci firem a místních drob-
ných živnostníků. 

Do budoucna bude nadto Šestka vycházet na kvalitnějším 
papíře a s nápaditější grafikou. Půjde-li všechno podle našich 
představ, měla by být schopna si sama na sebe vydělat a sou-
časně nepozbýt nic ze své informační pestrosti, inspirativnosti 
i  ryzí praktičnosti. Pevně doufám, že se vám bude líbit. Přeji 
vám krásné babí léto a dětem úspěšný školní rok. 

OBSAH

   Slovo z radnice  03

   Měsíc na Šestce  04–07

   Život na Šestce 08–09

   Téma Šestky 10–12
KAUZA BOŘISLAVKA 

   Napříč Šestkou 13
PSI A LIDÉ VE MĚSTĚ

      Noví čestní občané 14–15

   Hovory se sousedy 16–17
PROF. VLADIMÍR BENEŠ

   Šestka v pohybu 18
EVROPSKÝ TÝDEN MOBILITY

   Život na Šestce 19
ZAŽIJTE ŠESTKU JINAK

   Z úřední desky 20

    Aktuality ze Šestky 21

   Ohlédnutí  22
SPITFIRY V RUZYNI 
TICHÝ DŮM

   Vycházka se Šestkou  23
HANSPAULKOU K  V. BURIANOVI

   Volný čas na Šestce 24–30 



4 září 2015

MĚSÍC NA ŠESTCE

Školáci mezi 
mikroskopy: 
Základní škola 
na ČVUT
POTKAT ŠESTILETÉHO ŽÁČKA NA 
CHODBÁCH ČVUT UŽ NENÍ OD 1. ZÁŘÍ 
NIC NEOBVYKLÉHO. NE, ŽE BY SE 
LETOS „URODILO“ TOLIK EINSTEINŮ, 
ALE PŘI ČESKÉM VYSOKÉM UČENÍ 
TECHNICKÉM V  PRAZE SE OTEVŘELA 
ZCELA UNIKÁTNÍ ZÁKLADNÍ ŠKOLA.

Mateřská škola „Lvíčata“ na půdě ČVUT 
pro děti studentů a  zaměstnanců této 
vysoké školy je v provozu už pět let. Díky 
tomu si její ředitelka, Martina Hovorková, 
ověřila, že toto specifické prostředí plné 
mikroskopů, robotů a  jiných zvláštních 
přístrojů dětem docela svědčí a  baví 
je. Řekla si, že by byla škoda nenavázat 
programem základní školy a v budoucnu 
možná i  specializovaného gymnázia: 
„Děti u  nás mají například jedinečnou 
možnost využívat prostory laboratoří, 
samozřejmě přiměřeně svému věku," říká.

Žáci se budou učit na akademické půdě 
dokonce přímo s  odborníky i  studenty 
z  ČVUT. Zapojí se s  nimi do různých 
dlouhodobých projektů. 

„Rozhodli jsme se nejdřív otevřít jen ma-
lotřídku pro žáky prvního až třetího roč-
níku. Výuka probíhá v  menším kolektivu 
– v jedné třídě je pouze patnáct žáků, kte-
rým se věnují dva pedagogové,“ vysvětlu-
je paní ředitelka. „Malý počet žáků a dvě 

paní učitelky umožní individuální přístup 
přesně na takové vzdělávací úrovni, kde 
se děti právě nacházejí.“

I  když je výuka zaměřená hlavně na 
přírodní vědy, učební plán je dostatečně 
flexibilní pro to, aby na škole vyrostl 
třeba budoucí právník. 

KM

Žáci se vrátili  
do škol
DO ŠKOLNÍCH LAVIC 15 ZÁKLADNÍCH 
ŠKOL ZŘIZOVANÝCH MČ PRAHA 6 
NOVĚ USEDÁ TÉMĚŘ 1 100 PRVŇÁKŮ. 
DO MATEŘINEK NOVĚ NASTUPUJE 
950 DĚTÍ, TO JE TŘETINA KAPACITY 
ŠKOLEK.

Přes léto byl v některých školách čilý pra-
covní ruch. „Praha 6 tradičně přes léto 
investuje prostředky v  řádu desítek mi-
lionů korun do rekonstrukcí   škol a  škol-
ních hřišť,“ uvádí zástupce starosty Jan 
Lacina (STAN) a  upozorňuje: „V  příštích 
letech – na rozdíl od dřívějška – počítáme 
se zapojením evropských zdrojů. Jejich 
čerpání budeme věnovat mimořádnou 
pozornost.“ Zateplili jsme tři mateřské 
školky (MŠ Šmolíkova, MŠ Mládeže a MŠ 
Na Dlouhém lánu) a MŠ Juárezova bude 
mít novou zahradu, ZŠ Marjánka má zre-
konstruované sociální zařízení a v někte-
rých třídách nové podlahy a stropy. Re-
konstrukce sociálních zařízení proběhla 
také v  ZŠ J. A. Komenského. V  ZŠ Petři-
ny jih bylo přes léto doplněno nouzové 

osvětlení, jedná se o první krok ke kom-
pletní rekonstrukci elektroinstalace, kte-
rá proběhne v létě dalšího roku. Děti z MŠ 
Na Dlouhém lánu se budou do kompletně 
zrekonstruované školky (sociální zařízení, 
elektroinstalace, podlahy, atd.) vracet až 
v  polovině září,“ dodává. Místo pro děti, 
které nemohou být do doby uvedení do 
provozu doma, je zajištěno ve spolupráci 
s ředitelkami ostatních školek. O prázdni-
nách byla také dokončena rekonstrukce 
sportovního areálu při ZŠ Dědina, který 
využijí žáci školy i široká veřejnost. V dal-
ším vydání Šestky přineseme informace 
o provozu hřišť ZŠ  pro veřejnost. 

Jídelna při ZŠ Emy Destinnové je ještě 
mimo provoz. S ohledem na její nevyho-
vující technický stav byla od 1. července 
plánována kompletní rekonstrukce, ale 
v průběhu zadávacího řízení byla jedním 
z  uchazečů podána námitka proti roz-
hodnutí zadavatele a  zahájení prací tak 
bylo nutné, s ohledem na lhůty stanove-
né zákonem o  veřejných zakázkách, od-
ložit na srpen. „Z tohoto důvodu je varna 
ZŠ  Emy Destinnové v  měsíci září mimo 
provoz, zahájení stravování předpoklá-
dáme od 5. října. Žáci však o obědy nepři-
jdou. Varna ŠJ Emy Destinnové zajišťuje 
stravování také pro sousední školu, bylo 
tak třeba zajistit náhradní způsob stra-
vování pro více než 1 270 žáků,“ vysvět-
luje Lenka Pytelková: „Ti, kteří chodí do 
školní družiny, mají zajištěno stravování 
v ZŠ Antonína Čermáka nebo ve výdejně 
ZŠ náměstí Svobody 2, kam je jídlo dová-
ženo ze ZŠ  Dědina. Pro ostatní žáky bu-
dou připravovány bagety. Rekonstrukcí 
získáme školní jídelnu, která splní poža-
dované hygienické standardy na stravo-
vání s kapacitou 1 500 jídel.“

KM

TĚŠÍME SE  
NA PŘÍŠTÍ PRÁZDNINY 
V PRAZE 6

Děti čekají už v říjnu 
PODZIMNÍ PRÁZDNINY, 
konkrétně 29. a 30. října.

VÁNOČNÍ PRÁZDNINY budou  
od 23. prosince do 3. ledna, 

POLOLETNÍ PRÁZDNINY pak 
29. ledna. 

JARNÍ PRÁZDNINY jsou pro 
naši MČ od 7. do 13. března

a VELIKONOČNÍ ve dnech  
24. a 25. března.
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Tramvaj  
na Dědinu  
o krok dále
PROJEKT PRODLOUŽENÍ TRAMVAJE 
NA DĚDINU BUDE UPRAVEN POD
LE PŘIPOMÍNEK PRAHY 6. MĚSTSKÁ 
ČÁST CHCE S  OBYVATELI O  ZÁMĚRU 
DISKUTOVAT NA PODZIM, CHYSTÁ 
MIMO JINÉ I  PRŮZKUM VEŘEJNÉHO 
MÍNĚNÍ. 

Dopravní podnik hl. m. Prahy (DPP) zís-
kal 30. července 2015 souhlasné závazné 
stanovisko k  posouzení vlivu záměru na 
životní prostředí (EIA) k záměru výstavby 
tramvajové trati Divoká Šárka – Dědin-
ská. Jak vyplývá z  prohlášení Dopravní-
ho podniku, při plánování trasy investor 
zohlední připomínky obyvatel i  městské 
části Praha 6. Jedná se především o  ře-
šení náhrady rušených parkovacích stání 
a  vy p u štění návrhu na vybudování nové 
kři žovatky ulic U Silnice – Evropská.

„V současnosti probíhají práce na úpravě 
návrhu řešení, aby v dohledné době mohl 
být představen veřejnosti a dotčeným or-
gánům státní správy a  samosprávy. Nut-
né je i  provést aktualizaci současného 
stavu dopravních poměrů, které se po 
otevření nového metra linky A  výrazně 
změnily,“ uvedl Jan Šurovský, technický 
ředitel DPP.

DPP zajistil v  roce 2013 zpracování do-
kumentace pro územní rozhodnutí, po-
třebné pro výstavbu trati. Záměr byl na-
vrhován v  jedné variantě prostorového 
uspořádání tramvajové trati a  ve dvou 
variantách výhledového dopravního ře-
šení pro automobilovou dopravu. Varian-
ta 1 předpokládala přerušení individuální 
automobilové dopravy v  ulici Vlastině 
a zřízení nové světelně řízené křižovatky 
ulic U Silnice – Evropská a nové křižovat-
ky ulic Radistů – Evropská. Ve variantě 2 
byla křižovatka Evropská – U Silnice redu-
kována na odbočení ve směru do centra 
a  ulice Vlastina měla být plně průjezdná 
ve směru z  centra. Ve stanovisku Odbo-
ru ochrany prostředí Magistrátu hlavního 
města Prahy je konstatováno, že záměr 
při realizaci navržených opatření životní 
prostředí prakticky neovlivní. Obě vari-
anty jsou z  hlediska životního prostředí 
rovnocenné a přijatelné.

Praha 6 podala v  procesu EIA dvě zásadní 
připomínky. Radnice požadovala zacho-
vání počtu parkovacích míst a  ochránění 
dosud klidných ulic od průjezdné dopravy.

„Vítám, že investor vyšel vstříc připomín-
kám radnice i  veřejnosti. O  projektu i  na-

dále povedeme diskusi s  místními a  na 
podzim upořádáme průzkum veřejného 
mínění“ říká starosta Prahy 6 Ondřej Kolář 
(TOP 09).

„Vytvoření přímého kolejového spoje-
ní Dědiny a  Liboce s  Vítězným náměs-
tím, resp. centrem města považujeme 
za prospěšné. Tato cesta nebude závislá 
na kolonách aut. Hlavní předností vozů 
poháněných elektřinou jsou menší zne-
čištění a hluk, vyšší energetická účinnost 
a  nižší provozní náklady. Nezanedbatel-
nou výhodou je také zlepšení komfortu 
cestování. Posílení MHD je důležité i kvůli 
plánované revitalizaci skladového areálu 
na obytnou čtvrť,“ uvedla Petra Kolínská, 
zástupkyně starosty (SZ). 

red

Rekonstrukce 
na Evropské
TAKÉ PRAHU 6 POSTIHLY LETNÍ VÝ
LU   KY V  DOPRAVĚ, KTERÉ KAŽDO
ROČNĚ PŘEDZNAMENÁVAJÍ OPRAVY 
DOPRAVNÍCH TRAS. LETOS SE DO
PRAVNÍ PODNIK HL. M. PRAHY PUSTIL 
DO ROZSÁHLÉ REKONSTRUKCE HNED 
DVOU PÁTEŘNÍCH TRAMVAJOVÝCH 
TRAS – NA TŘÍDĚ EVROPSKÁ A  V  CE
LÉ DÉLCE ULICE NA PETŘINÁCH. 
VEDOUCÍ JEDNOTKY DOPRAVNÍ CESTA 
TRAMVAJE ING. MIROSLAV PENC NÁM 
ODPOVĚDĚL NA PÁR OTÁZEK.

Občané Prahy 6 jsou v  letních měsících 
svědky masivní rekonstrukce tramvajo-
vých tratí – na Evropské, v ulici Na Petři-
nách a dalších. Jaký je zde rozsah prací? 

V  obou případech jde o  kompletní re-
konstrukci tramvajové trati. To znamená 
úplné odstranění staré dožité konstrukce 
a výstavba nové. Na Evropské navázala re-
konstrukce na již hotovou část nad stani-
cí metra Dejvická a od ulice Horoměřická 
výše, které prošly rekonstrukcí v  souvis-

losti s  výstavbou metra a  propojila je do 
jednoho celku. Tramvajová trať na Petři-
ny je rekonstruována od křižovatky s  Pa-
točkovou až po smyčku Petřiny včetně, 
tj. z jedné vody na čisto“. 

Kromě trati jsou v rekonstruovaných úse-
cích přebudovávány i  zastávky, aby byly 
všechny plně bezbariérově přístupné jak 
pro vozíčkáře, hůře pohyblivé spoluob-
čany a  matky s  kočárky, tak i  pro snadný 
pohyb nevidomých a slabozrakých. 

Rekonstrukce je na první pohled důklad-
ná. Podloží pod kolejemi je vytěženo 
do značné hloubky, až 1 metr a nahraze-
no. To v minulosti nebylo běžné. 

Poslední taková aktivita proběhla na Ev-
ropské v  roce 1989 a  na trati na Petřiny 
v  roce 1990. Požadavky na kvalitu tram-
vajových tratí od té doby vzrostly a  to se 
odráží i  v  rozsahu prováděných prací. Od 
rekonstruované trati očekávám delší ži-
votnost, vysoký komfort jízdy a  zejména 
výrazně nižší hluk z provozu tramvají. Po-
žádal bych občany Prahy 6 o zvýšenou po-
zornost při přecházení tramvajového těle-
sa, aby se nespoléhali jen na svůj sluch. 

Některé úseky kolejiště dostávají nový, 
slušivý travnatý kabát. Jak obtížná je 
jeho údržba?  

Zatravněný svršek znamená samozřejmě 
náklady navíc. Přináší ovšem užitek oby-
vatelům v  bezprostředním okolí takové 
tramvajové trati. Proto při přípravě pro-
jektu probíhá předjednání s  městskými 
částmi o  rozsahu zatravnění a  participaci 
na údržbě. Jako hlavní přínosy bych ozna-
čil podržení části srážkové vody při silných 
deštích, výrazné snížení prašnosti a hluku, 
zlepšení mikroklimatu a příznivý estetický 
vjem. 

Práce na rekonstrukcích pokračují ne-
zvykle svižným tempem. Kdy bude vše  
hotovo? 

Evropská byla zprovozněna již v  srpnu, 
na Petřiny se tramvaje mají vrátit 31. října.  

Julius Macháček / foto autor
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Historický 
okamžik 
na vlastní 
kůži: BIT VA  
NA BÍLÉ HOŘE
VÝZNAMNÁ HISTORICKÁ UDÁLOST 
SE ODEHRÁLA 8. LISTO PADU 1620, 
OVŠEM REKONSTRUKCE TÉTO BIT
VY SE Z  DŮVODU VHODNÉHO 
POČASÍ KONÁ PRAVIDELNĚ UŽ 
O DVA MĚSÍCE DŘÍVE. LETOS O VÍ
KENDU 19. A 20. ZÁŘÍ TO BUDE UŽ 
PO JEDENÁCTÉ.

Bělohorskou pláň zaplní stánky s  tra dič-
ními řemesly, taverny a  jiné atrakce. Re-
konstrukce bitvy, do které jsou zapojeny 
stovky účinkujících z  celé Evropy – pěší, 
jezdci na koních i  dělostřelci s  mno ha 
děly, přiblíží dramatickou epizodu čes-
kých dějin.

Rekonstrukci bitvy na Bílé hoře můžete 
přihlížet na Bělohorské pláni u zdi obory 
Hvězda v Praze 6. Ať už dorazíte v sobotu 
nebo v neděli, o nic nepřijdete. Program, 
z něhož si vybere celá rodina, bude probí-
hat po oba dny stejně, vždy mezi 12. a 17. 
hodinou.

Vše začne v pravé poledne slavnostní dě-
lostřeleckou salvou. Na tržišti budou ře-
meslníci předvádět svou zručnost a hos -
tinští se postarají o  vaše vyprahlá hrdla 
i  hladové žaludky. Život vojska po zná te 
na prohlídkách vojenského ležení a stájí, 

poučí vás zde také o  vývoji střelných 
zbraní. Bláznivou podívanou chystají 
kejklíři. V průběhu celého dne pak zahrají 
historické hudební skupiny.

Zlatým hřebem obou dnů bude vždy od 
15.00 hodin rekonstrukce samotné bitvy. 
Organizátoři se každoročně snaží vytvo-
řit její co nejvěrnější kopii. Představení za 
účasti několika stovek účinkujících dopl-
ní hudba a  pyroefekty. V  bitvě se utkají 
pěchota, jezdci i dělostřelci. Celá podíva-
ná potrvá přibližně 80 minut.

Vlastní občerstvení ani nápoje si s sebou 
nenoste. Pejsky můžete vzít s  sebou na 

vodítku. Zvažte ale, zda pro ně střelba 
z  děl a  mušket nebude příliš stresující. 
Celý areál je v  rámci travnaté plochy 
bezba riérový.

Bangladéš  
ve Veleslavíně
NEVÍM, KDO Z  VÁS MĚL MOŽNOST 
CESTOVAT PO BANGLADÉŠI, ALE TI,  
CO TO ZAŽILI, JEDNOMYSLNĚ PROHLA
ŠUJÍ, ŽE VĚTŠÍ CHAOS A  ZMATEK 
NEVIDĚLI. 

Vzpomněl jsem si na jejich zážitky, když 
jsem v  době dopravní špičky na kohosi 
čekal na novém dopravním terminálu Ve-
leslavín. Z  útrob stanice metra vycházeli 
nosiči zavazadel se světovým označením 
AIRPORT PORTER SERVICE, jiní cestují-
cí vlekli své kufry osobně. Dolů, naho-
ru. Během deseti minut jsem byl třikrát 
osloven zmatenými turisty s  dotazem, 
kde seženou taxi –  neuměl jsem poradit 
– stanoviště žádné a  na Evropské nemá 
taxikář v hustém provozu na mávnutí kde 
zastavit, jen s  rizikem nehody. Turisté, 
kteří cestují z  letiště a  vystoupí ze sto-
devatenáctky, čeká docela slušný uvítací 
šok. Hlavní město České republiky je vítá 
na autobusovém terminálu, který je po 
celé své délce lemován dvěma skladový-
mi barabiznami, které sotva stojí, a to na 

Bitva na Bílé hoře spustila 
třicetiletou válku
STAVOVSKÉ A  CÍSAŘSKÉ ARMÁDY 
SE STŘETLY 8. LISTOPADU 1620 NA 
BÍLÉ HOŘE, JEN NĚKOLIK KILOME
TRŮ OD PRAŽSKÝCH MĚSTSKÝCH 
HRADEB. PORÁŽKA STAVOVSKÉHO 
VOJSKA ZNAMENALA FAKTICKÝ 
KONEC ČESKÉHO STAVOVSKÉHO 
POVSTÁNÍ. 

VSTUPNÉ:
Cena:    180 Kč
Snížená cena:  120 Kč
Rodinné vstupné: 500 Kč

6. ZASEDÁNÍ  
ZASTUPITELST VA  

MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 6 

se koná ve čtvrtek 24. září 2015 
od 10 hodin v  6. patře budovy  
ÚMČ Praha 6 

Interpelace od 15 hod. 

Kompletní program od 14. září 
na www.praha6.cz
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TUNEL BLANKA
START? 
V  LETOŠNÍ DUBNOVÉ ŠESTCE VYŠEL 
ČLÁNEK KE STAVBĚ TUNELU BLANKA, 
KTEROU OZNAČIL JAKO NEJPROBLEMA
TIČTĚJŠÍ INVESTICI 21. STOLETÍ V PRAZE. 
ČLÁNEK KONSTATOVAL, ŽE TERMÍN OTE
VŘENÍ TUNELU DOSUD NIKDO NEMŮŽE 
ZARUČIT – JIŽ MNOHOKRÁT SE OČEKÁ
VANĚ I NEOČEKÁVANĚ ODSUNUL. DNES 
SE ZDÁ BÝT JASNO: TUNEL MÁ BÝT OTE
VŘEN V SOBOTU 19. ZÁŘÍ, VE 14–16 HOD.

Tunelový komplex Blanka je součástí 
pražského Městského okruhu mezi Malo-
vankou v Praze 6 a Pelc Tyrolkou v Praze 
7. Jedná se o nejdelší městský tunel v Ev-
ropě. Idea postavit takový tunel vznikla 
již v 70. a 80. letech minulého století, až 

postupně dospěla k  závě-
rečnému podpisu primáto-
ra Pavla Béma s  dodavateli 
v  roce 2006. Tunel tvoří tři 
části – Bubenečský tunel, 
Dejvický tunel a  Brusnický 
tunel. Stavba za 21,2 mili-
ardy korun měla být hoto-
va v  roce 2011. K  dnešnímu 
dni náklady převyšují cenu 
37 miliard. To jsou však zná-
má fakta. Řada pochybení, 
neúmyslných, možná i  zá-
měrných, šlendrián, odborná nekompe-
tentnost – to vše se bude jistě i  nadále 
přetřásat, zkoumat a  řešit arbitrážemi za 
účasti právníků a soudů. Pro běžného ob-
čana, uživatele tohoto rozsáhlého díla, 
které je na druhou stranu z inženýrského 
hlediska obdivuhodné, však bude pod-
statný výsledek. Tomu, jak tunely ovliv-
ní automobilovou a  veřejnou dopravu 
v Praze 6, se budeme samozřejmě v Šest-
ce průběžně věnovat. 

Na to, s čím vítají otevření tunelu a co to 
bude znamenat pro Prahu 6, jsme se ze-
ptali René Pekárka (ČSSD): „Tunely Blanky 
schovají naprostou většinu dopravy mezi 
Malovankou a  Holešovicemi pod zem. 
Není však možné přesně spočítat nárůst 
počtu vozidel na dalších komunikacích, 
které auta k  Blance dovedou, především 
v  oblasti Svatovítské ulice a  Vítězného 
náměstí. Přesto bude otevření Blanky 
pozitivem. Hlavním problémem je, že 
v předstihu před Blankou nejen není ho-

tov, ale ani dostatečně připraven praž-
ský silniční okruh v  severozápadní části 
města včetně nového mostu přes Vltavu. 
Úspěchem Prahy 6 je, že se podařilo před 
dokončením Blanky zrekonstruovat na-
vazující komunikace a  tramvajová tělesa 
(např. Svatovítská, Myslbekova, Evrop-
ská). To,  že se stavba tunelů tak prota-
hovala, je dokladem neschopnosti a  po-
litických bojů předchozích představitelů 
města a dodavatelů stavby.“

Jeho kolegyně z  komise, místostarostka 
Petra Kolínská (SZ) k tomu dodává: „Aby-
chom mohli Blanku označit za dobrou 
investici, nestačí do ní pustit auta. Je po-
třeba ji využít také pro expresní autobusy 
MHD a na povrchu musí auta uvolnit pro-
stor chodcům. Proto jsme požádali hlavní 
město, aby po otevření tunelu zavedlo na 
povrchu zklidňující opatření.“

JM

INSTITUT PLÁNOVÁNÍ A  ROZVOJE 
HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY (IPR PRA
HA) V  TĚSNÉ SPOLUPRÁCI S  MĚST
SKOU ČÁSTÍ PRAHA 6 ZPRACOVÁ
VÁ KONCEPČNÍ STUDII – PODKLAD 
PRO BUDOUCÍ REVITALIZACI ULICE 
 BĚLOHORSKÁ. 

Město reaguje na participační akce 2013 
a  2014, kde se projevila touha po zpra-
cování komplexní studie, která bude řešit 
veřejný prostor ulice jako celek a  umož-
nila soužití všech funkcí, které Bělohorská 
plní, se zaměřením na obytnou kvalitu.

2. 9. byl v této věci Radou hlavního měs-
ta (v  srpnu Radou MČ Praha 6) schválen 
návrh Memoranda, kterým se hl. m. Pra-
ha, MČ Praha 6 a  IPR Praha zavazují ke 
spolupráci na utváření podmínek pro 
kvalitní rozvoj tohoto významného ve-
řejného prostranství. Znění Memoranda 
je na webu Prahy 6 v sekci Aktuality. Po-
čítá i se zapojením veřejnosti do diskuze 

o budoucnosti tohoto významného praž-
ského bulváru.  Za tuto oblast je zodpo-
vědný radní Martin Polách (ANO).

Účast obyvatel

Město a  IPR plánují další zapojení oby-
vatel sousedství Bělohorské ulice. V říjnu  
proběhne setkání nad mapou a  cyklo-
projížďka, kde budou obyvatelé moci 
vyjádřit své názory na současný stav 
a představy o budoucnosti tohoto území, 
jeho konkrétních míst a  problémů, jako 
veřejný prostor u zastávky Drinopol, toč-
na Malovanka, umístění zastávky Malo-
vanka, prostupnost u plánované budovy 
Multifunkčního operačního střediska Ma-
lovanka, infrastruktura pro cyklodopravu 
nebo dostatek zastíněných míst ve veřej-
ném prostoru. V rámci akce Zažít Břevnov 
jinak (19. 9. od 14:00) na Drinopolu se 
seznámí se s  termíny postupu prací na 
koncepční studii. Konkrétní termíny akcí 
jsou webu MČ P6. 

BĚLOHORSKÁ BUDE PŘÍJEMNĚJŠÍ

MĚSÍC NA ŠESTCE

pozemku Českých drah. Jsou dezolátní, 
posprejované a  poznamenané nedáv-
ným požárem. Působí zcela odpudivě 
a vypovídají bohužel cosi o naší kultuře. 
Zakrývají přitom půvabnou, nedávno 
zrekonstruovanou budovu vlakového 
nádraží Veleslavín. 

Redakce Šestky zaslala dotaz tiskovému 
oddělení Českých drah, co s  touto ostu-
dou hodlají činit. Mluvčí Petr Šťáhlavský 
nám odpověděl: „Vámi zmíněné objek-
ty, poško zené dne 1. 7. 2015 požárem, 
nejsou ve vlastnictví naší společnosti. 
Objekty jsou soukromé a  patří paní Evě 
Brdíkové. České dráhy jako vlastník po-
zemku, který si paní Brdíková pronajímá 
pro umístění těchto skladů, vyzvaly pí-
semně majitelku k  odstranění poškoze-
ných objektů. Předpokládáme, že pokud 
v  krátké době majitelka nebude konat, 
dojde ke svolání místního šetření za 
účasti stavebního úřadu, kterým je na 
dráze Drážní úřad, a  dalších zaintereso-
vaných institucí, a  pokud nedojde k  do-
hodě s majitelkou, bude nařízeno odstra-
nění stavby.“ 
  J. Macháček / foto: autor
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ŽIVOT NA ŠESTCE

Vyrobte si 
vlastní  
domácí med! 
CHCETE ZAŽÍT JEDINEČNÉ PRO
POJENÍ S  PŘÍRODOU A  DOVĚDĚT 
SE NĚCO NOVÉHO? NAVŠTIVTE 
DOTOVANÉ KURZY VČELAŘENÍ.

Každý si přeje, aby Praha byla plná zeleně 
a květů. Jenže k tomu je mimo jiné zapo-
třebí zdánlivé maličkosti – dostatku včel. 
V  Praze je však bohužel v  současnosti až 
desetkrát méně včel než před 30 lety. 

„Je to mnohem větší pokles než v  celo-
republikovém měřítku, protože počet 
včelstev v  České republice klesl oproti 
80. letům minulého století „jen“ o třetinu,“ 
upozorňuje Radka Ingrová, výkonná ředi-
telka Spolku pro rozvoj včelařství MÁJA. 
„Souvisí to se změnou životního stylu po 
roce 1989. Další příčinou je nepochybně 
také vysoký věk včelařů, ty pražské nevy-
jímaje – průměrný věk včelařů u nás je po-
dle některých pramenů 63 let a stoupá.“

Za podpory Magistrátu hl. města Prahy 
pořádá Spolek pro rozvoj včelařství MÁJA 
seznamovací kurzy se včelařstvím „Praha 
potřebuje včely“.

Praha 6 je výjimečná – bydlí zde 
nejvíc včelařů

Praha 6 se může pyšnit tím, že zde žije 
nejvíce včelařů. Jdo o  nejpočetnější zá-
kladní organizaci Českého svazu včelařů 
– má téměř 70 členů. Má to však háček. 
Mnozí členové pražských včelařských or-
ganizací, a  to platí v  celé Praze, mají úly 
na venkově. 

A  tak, když jdete v  Praze na jaře na pro-
cházku pod kvetoucí jívou nebo ovocný-
mi stromy či později pod lipami, je zpravi-
dla ticho, žádné bzučení včel se neozývá. 
Bez včel se nepodaří zachovat rozmani-
tost pražské přírody ani sklizeň ovoce na 
zahrádkách. Včelstva lze přitom dobře mít 
i přímo v Praze.

Vyzkoušejte něco nového – kurzy 
včelaření pro celé rodiny

Psy, kočky nebo rybičky chová kde kdo, ale 
včelstvo, to je teprve něco! Kurzy „Praha 
potřebuje včely“ probíhají pod vedením 
zkušeného včelařského odborníka a příro-
dovědce RNDr. Václava Švamberka. Během 
jednoho dne získáte základní informace 
o včelách a víkendovém hobby včelaření, 
uvidíte výběr z včelařských filmů, navštíví-
te ukázkový včelín. Každý účastník dosta-
ne brožuru „To nejzákladnější o včelařství 
pro nevčelaře“. Kurz se koná ve včelařském 
areálu MÁJA v Praze 6 – Ruzyni vždy v ne-
děli od 10 do 18 hodin v termínech 27. září 
2015, 17. dubna 2016, 15. května 2016, 21. 
srpna 2016, 11. září 2016. Počet účastníků 

v jenom kurzu je deset. Účastnický příspě-
vek činí 300 Kč, zahrnuje občerstvení. Zá-
kladních kurzů včelařství se může zúčast-
nit kdokoliv od 12 let, do 18 let je nutný 

souhlas rodičů. Je to krásný koníček pro 
všechny generace. Ještě dnes někde děti 
ze včelařských rodin pomáhají rodičům či 
prarodičům už od velmi útlého věku, čas-
to sotva se postaví na nohy,“ říká Radka 
Ingrová. Děti navíc znají včelky z pohádek, 
takže je jim svět úlů blízký. Jako odměnu 
sklidí sladký med a  voňavý vosk. „Existují 
také včelařské kroužky, kam je možné děti 
přihlásit. Práce se včelami vede k  pozná-
vání přírody a lásce k ní. To je u dětí hodně 
důležité zvláště v naší internetové a počí-
tačové době.

Srdečně zveme rodiče s dětmi a kolektivy 
ze školek a  škol do našeho Areálu MÁJA 
v Praze 6 - Ruzyni, kde se na skutečné vče-
ličky mohou podívat a něco se o nich do-
zvědět. Podrobnosti najdou na webu naše-
ho včelařského spolku www.majabee.cz.

KM

Kolik asi stojí pořízení takového 
"domá cího mazlíčka", jako je 
včelstvo?
Jeden úl se včelstvem dohromady stojí 
kolem 5 tisíc korun. Včelař však potře-
buje i  další vybavení. Medomed, ná-
doby na med, řadu drobnějších pomů-
cek. Není to levný koníček, ale vlastní 
med za to rozhodně stojí. Navíc práce 
se včelami je neskutečná relaxace. 

Kde v Praze 6 mohou být včelíny 
umístěny?
Pro umístění úlů musíte mít souhlas 
majitele pozemku. Takže na vlastní za-
hrádce může mít včely kdokoliv. Ale je 
třeba myslet na to, že vaším včelstvem 
nesmíte obtěžovat sou sedy. Pokud 
však nevstupujete vče lám do tzv. le-
tové dráhy, nedochází k  žádným pro-
blémům. V Česku se totiž plošně chová 
mimořádně mí ru milovné a klidné včelí 
plemeno, včela kraňská, která si hledí 
svého a nikoho nepronásleduje.
Jak se přihlásit?
Hlásit se můžete: spolek@majabee.cz 
nebo na čísle: 731 440 599 

Letiště Václava Havla chová vlastní 
včelstva a je nositelem zlaté medaile 
soutěže Český med 2014 za med 
 květový.

VĚDĚLI JSTE, ŽE
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Sousedské trhy 
začnou znovu 
na Puškinově 
náměstí 13. září
PO PRÁZDNINOVÉ PAUZE SE KAŽDOU 
NEDĚLI OPĚT VRACEJÍ OBLÍBENÉ 
SOUSEDSKÉ TRHY.

Každou neděli ožije Puškinovo náměstí 
čilým ruchem: místní obyvatelé se zde 
scházejí už od půl desáté ráno, aby vý-
hodně nakoupili, prodali anebo si jen pří-
jemně popovídali o tom, co je nového.

Ale nejde jen o  setkávání a  prodej. Stůl 
na sousedských trzích si může zakoupit 
každý za poplatek od 150 do 500 korun. 
Ovšem výtěžek z  pronájmu prodejních 
míst, prodeje drobných předmětů a  ob-
čerstvení je věnován na úklid Puškinova 

náměstí nad rámec toho, co pravidelně 
zajišťuje radnice Prahy 6. 

„Sousedské trhy probíhají každou neděli, 
vždy od 9.30 do 15 hodin“, říká iniciátor-
ka akce Jana Vyhlídalová. Ta své sousedy 
akčním poletováním mezi prodejci vtipně 
upozorňuje na nepořádnost některých 
místních – spolu s  ostatními dobrovolní-
ky označuje psí hromádky praporky, které 
upozorňují páníčky na to, že zapomněli 
po mazlíčkovi uklidit. Nedaleko náměstí 
provozuje totiž svůj obchod s  dětským 
sortimentem, proto ji napadlo udělat 
něco konkrétního pro ještě lepší životní 
prostředí rodin v  nejbližším okolí. „Pra-
porkování“ se osvědčilo, už po prvním 
„tažení“ hromádek znatelně ubylo.

Cílem akce není pouze zajistit úklid, ale 
vtipným způsobem nabádat obyvatele 
k  odpovědnosti za svůj čtyřnohý dopro-
vod a  k  odpovědnosti za vyhazování ci-
garetových nedopalků a  odpadků tam, 
kam patří. Radnice Prahy 6 úklid zajišťuje, 

problém je však u  některých nepříliš vší-
mavých majitelů psů. „Velký přínos vidím 
právě i v tom, že z Puškinova náměstí vy-
tváříme jakési centrum propojující odliš-
né generace a komunity Prahy 6. Na trhy 
přicházejí i  sousedé – příslušníci různých 
národností, kteří na Praze 6 žijí, a  my se 
tak můžeme seznámit s  jejich kulturou 
bez jakýchkoliv oficialit. Hezkým příkla-
dem je jeden náš mexický soused, který 
připravuje báječné mexické pochoutky. 
Dobré sousedské vztahy můžou prochá-
zet i žaludkem," říká Jana Vyhlídalová.

Sousedské trhy získaly podporu městské 
části Praha 6 v rámci dotačního programu 
Kultura 2015.

Potřebujete se zbavit věcí, které by mož-
ná potěšily jiné? Kdo má zájem o prodejní 
stůl a chce si vyzkoušet své obchodnické 
schopnosti, má nyní příležitost. Projekt 
může být vzorem i pro jiné čtvrti. Proč se 
neinspirovat…

Poctiví kontroloři 
se za průkaz nestydí
Pracovníci Českého statistického úřadu 
budou v druhé polovině roku 2015 a za-
čátkem roku 2016 navštěvovat domácnos-
ti a zkoumat jejich energetickou spotřebu.
Šetření se uskuteční na území celé České 
republiky v přibližně 20 tisících domác-
nostech. Vlastní šetření probíhá od 7. čer-
vence 2015 do 15. ledna 2016 prostřed-
nictvím speciálně vyškolených tazatelů. 
Pracovníci zapojení do šetření se budou 
prokazovat průkazem tazatele a přísluš-
ným pověřením, které je ve spojení s ob-
čanským průkazem opravňují k provede-

ní šetření ENERGO 2015 a které jim vydá 
Krajská správa ČSÚ v hl. m. Praze nebo 
průkazem zaměstnance ČSÚ.

KM

Seniory čeká 
odpoledne plné 
barev 
V domě s pečovatelskou službou ve Šlejnic-
ké ulici 5 v Praze 6 se pravidelně konají pro-
gramy, které jsou určeny nejen jeho obyva-
telům, ale i ostatním seniorům a občanům 
se zdravotním postižením z Prahy 6. 

U příležitosti Mezinárodního dne seniorů 
zde pořádá Pečovatelská služba Prahy  6, 
v Komunitním centru ve čtvrtek 1. 10. 2015 
od 14 h zábavné odpoledne plné barev. 
Záštitu nad akcí převzala Ing. Milena Ha-
nušová, radní Městské části Praha 6.

Program je určen všem, kteří rádi malu-
jí. Malování je skvělá činnost pro rozvoj 
fantazie i obratnosti, navíc si při společné 
tvorbě můžete příjemně pobavit a domů 
si odnesete si vlastnoručně namalovaný 
obrázek provázkovou technikou!

Počet míst je omezen.  
Místo si rezervujte telefonicky na čísle 
736 489 330. Rezervaci přijímá paní 
Simeonová nej později do 15. 9. 2015.

MČ Praha 6 a radní pro sport a volný čas Roman Mejstřík zvou na akci

Úterý 29. září 2015 od 10.00 - 18:00 hodin - Ladronka

CELÁ ŠESTKA 
SPORTUJE
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RADNICE PRAHY 6 NA ZÁKLADĚ VÝBĚROVÉHO ŘÍZENÍ 
ZADALA AGENTUŘE MINDBRIDGE PROVEDENÍ PRŮZKUMU 
VEŘEJNÉHO MÍNĚNÍ V LOKALITĚ BOŘISLAVKA. JEHO CÍLEM 
BYLO ZJISTIT MOMENTÁLNÍ POSTOJ MÍSTNÍCH OBYVATEL 
K POSLEDNÍ VARIANTĚ PROJEKTU CENTRA BOŘISLAVKA.

Průzkum odpověděl na řadu otázek, přičemž velice překvapivé 
zjištění bylo, že velké procento obyvatel této lokality o projektu 
dosud neslyšelo. Chceme proto v  Šestce celý vývoj kolem této 
stavby zrekapitulovat.

CO BYLO
Brzy po sametové revoluci získává atraktivní, ale poměrně 
nesnadno zastavitelný pozemek mezi ulicemi Liberijská, Kla-
denská a  Horoměřická na Bořislavce soukromý majitel. Poprvé 
v  roce 1991 se hovoří o  jeho zástavbě. Od té doby byl pozemek 
vícekrát přeprodán, obehnán plechovou ohradou a  v  jakýchsi 
vlnách přitahoval pozornost médií a  veřejnosti, aby zase usnul 
tvrdým spánkem. To podle toho, zda majitelé deklarovali jeho 
zástavbu, na kterou pak rezignovali. Až v  roce 2006 se občané 
seznamují s  projektem Shopping and Office Centrum, na jehož 
výstavbu dostává developer stavební povolení. Měl zde postavit 
masivní, poměrně monolitický objekt. Ale ani on nestaví a spolu 
se stavebním povolením prodává v  roce 2012 pozemek jiné 
developerské skupině – KKCG. Ta by mohla okamžitě začít 
stavět – pro stavbu jsou platná veškerá úřední povolení. Nový 
majitel však považuje koupený a  povolený projekt z  roku 2006 
za morálně zastaralý, předimenzovaný a  nevyhovující jeho 
potřebám, ale i potřebám místních obyvatel. Vypisuje tedy soutěž 
na nový projekt, oslovuje deset významných ateliérů – českých 
i zahraničních a odborná porota vybírá vítěze – je jím český ateliér 
Aulík Fišer Architekti s  konceptem čtyř skleněných krystalů. 
Developer musí požádat Stavební úřad v  Praze 6 o  změnu 
územního rozhodnutí, o  schválení změny projektu. K  takovému 
řízení se mohou svými připomínkami připojit tzv. dotčené 
strany –  jednotlivci, občanská sdružení, instituce, městská část. 
A  k  mnoha takovým připomínkám, které musí Stavební úřad 
posoudit a řešit, došlo.

ZACHRAŇTE BOŘISLAVKU!
Několik obyvatel, respektive obyvatelek, žijících v  těsném sou-
sedství – přímo naproti ve vilách na Evropské, organizuje petici 
pod heslem „Zachraňte Bořislavku“, v  níž vyslovují zásadní vý-
hrady proti celé stavbě, její hmotnosti, výšce, architektonickému 
řešení a  budoucímu využití a  provozu, ztrátě zelené plochy. Ne-

formálním mluvčím těchto protestujících je paní Jana Štumpová 
Konicarová, která poslední průzkum veřejného mínění považuje 
za účelově zmanipulovaný, přestože její petiční výbor sám po-
žádal nezávislé sdružení agentur pro výzkum veřejného mínění 
Simar o  jakýsi audit, kde bylo auditorem konstatováno, že prů-
zkum proběhl zcela standardně. Ondřej Kolář, starosta Prahy 6, 
(TOP 09) nabídl autorkám petice, že se mohou k  průzkumu vy-
jádřit prostřednictvím Šestky. Redakce autorky oslovila a dostala 
příslib, že vyjádření dostane do říjnového čísla.

“Co já pamatuji, tak je tady už dvacet let nevábná ohrada, která 
ohraničuje jakýsi úhor, o který se nikdo nestará. To není zeleň, to 
je ostuda a hodně lidí uvítá, že se tady po všech tahanicích něco 

postaví, i  když hodně z  nás rozhodně netančí nadšením“, řekl 
nám Jan Málek, který bydlí také nedaleko pozemku. Známý histo-
rik architektury a velký znalec zástavby Hanspaulky a Baby, archi-
tekt Zdeněk Lukeš k tomu říká: „Nový majitel pozemku se rozhodl 
neakceptovat projekt svého předchůdce na –nejen podle mého 
názoru – předimenzovanou stavbu a vypsal mezinárodní vyzva-
ný konkurs, kterého se zúčastnila řada špičkových evropských 
studií. Ve dvoukolovém měření sil nakonec zvítězilo renomované 
pražské studio Aulík Fišer Architekti. Jejich návrh ocenila porota, 
složená z  respektovaných expertů, jíž jsem byl členem, přede-
vším za citlivý přístup k  urbanismu. Místo jedné velké budovy 

KAUZA BOŘISLAVKA

TÉMA ŠESTKY
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navrhli několik menších staveb, které tvoří přechod mezi třemi 
urbanistickými typy, jež se v této lokalitě setkávají – vil na Hans-
paulce, činžáků z  první republiky a  panelového sídliště. Porota 
rovněž ocenila, že nejde jen o administrativní objekty, ale že jsou 
zde obchody, kavárny, služby a přímé napojení na stanici metra. 
Upřímně řečeno jsem byl dost zklamaný z reakcí veřejnosti. Před-
stava, že mimořádně cenná stavební parcela nebude zastavěna, 
je naivní, je spíše náhoda, že k tomu nedošlo už dávno. Jsem pře-
svědčen, že lidé si nový areál oblíbí a  budou tam často chodit 
– pracovat nebo nakupovat, či navštěvovat kavárny a restaurace 
v kultivovaném prostředí.“ 

RADNICE REAGUJE
Zmíněná petice směřovala na různé adresy a  v  prvé řadě sa-
mozřejmě na radnici Prahy 6. Rada zastupitelstva se stížnostmi 
a  peticí občanů zabývala opakovaně a  mnohé připomínky ob-
čanů projednávala přímo s  investorem. Své poslední stanovisko 
vyslovila ve svém usnesení z  22. 7. 2015, kde souhlasí se změ-
nou územního rozhodnutí, avšak požaduje podmiňující investi-
ce –  průjezdnění Kladenské ulice směrem do centra Dejvic a  fi-
nanční spoluúčast na parkových úpravách a samozřejmě opravu 
všech chodníků a souvisejících veřejných prostor. Rada také kon-
statovala, že MČ Praha 6 nemá příliš prostoru pro uplatnění zá-
sadních požadavků, protože celý projekt je v souladu s platným 
územním plánem. 

„Do procesu projednávání jsme vstoupili trochu pozdě, investor 
si toho byl vědom, na stole měl kladná stanoviska k záměru, která 
mu v procesu projednávání vystavila legitimně platná legislativa. 
Praha 6 ve svém stanovisku mohla na veškeré nedostatky pou-
ze upozornit, a  to také udělala. V  tuto chvíli nemáme možnost 
s podobnými případy cokoliv dělat, než se podaří změnit nasta-
vené praktiky v legislativních pravidlech“, říká místostarostka Eva 
Smutná (TOP 09). 

Na určitou nespokojenost místních obyvatel reagoval také spolu-
autor projektu, architekt Jan Aulík: „Každý zásah do prostředí, na 
které jsou lidé zvyklí, vyvolává určitý rozruch, emoce. A to i tehdy, 

když to prostředí není úplně v  pořádku a  ona změna může při-
nést zlepšení. To je i případ Centra Bořislavka – ulice  Evropská je 
v současném stavu spíš motorová komunikace než městská ulice 
a  přestože nový návrh přináší řadu městských kvalit a  zlepšení 
zejména pro pěší, není  některými skupinami lidí vítán. „Nechápu 
ale námitky, že návrh je předimenzovaný – ze všech relevantních 
podkladů v projektu je přeci jasné, že tomu tak není. V průběhu 
ulice Evropské z Vítězného náměstí až do Vokovic  jsou stavby nej-
různějších měřítek a Centrum Bořislavka se pohybuje promyšleně 
a odpovědně mezi nimi." 

Jaromír Vaculík, radní za TOP 09, situaci rovněž komentuje: 
„Naprosto rozumím přirozeným nejistotám obyvatel, kteří 
žijí v  těsné blízkosti nově vznikajícího multifunkčního admi-
nistrativního centra Bořislavka. Jedná se o  velmi dobře známý 
fenomén, který bývá v  anglofonním světě někdy označován 
akronymem NIMBY (not in my backyard – na mém dvorku ne!). 
Ten se projevuje apriorní nedůvěrou vůči jakýmkoliv změnám 
prováděným v  našem nejbližším okolí a  ovlivňujícím tak náš 
každodenní život (byť by se jednalo i o změnu k lepšímu). 

CO BUDE
V současné době leží žádost developera KKCG spolu s připomínkami 
dotčených stran na Stavebním úřadu Prahy 6. Jeho vedoucí, Petr 
Malotín, nám stručně řekl: „Dvěma účastníky v  územním řízení 
byla vznesena námitka tzv. systémové podjatosti a  potrvá tedy 

ještě nejméně dva měsíce, než bude možné rozhodnout ve věci 
samé, tedy o změně územního rozhodnutí.“

Když jsem se jako novinář pohyboval v lokalitě Bořislavky a hovořil 
jsem s lidmi na ulici, v hospodě, s majiteli obchodů a poskytovateli 
služeb, chtěl jsem jejich názory zaznamenat do jakési miniankety. 
Nenarazil jsem ale na nikoho, kdo by byl ochoten zveřejnit svůj ná-
zor spolu se svým jménem a případně portrétem. Z těchto hovorů 
jen pro mne jasně vyplynulo, že se lidé částečně obávají změny, že 
se ale na druhou stranu těší na zajímavé prostředí a především na 
novou nabídku obchodů, služeb, kultury. Mnozí z nich naznačili, že 
by se hlavně již nemělo přešlapovat beze smyslu na místě.
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„Za sebe musím konstatovat, že vítám skutečnost blížící se reali-
zace zastavění tohoto neutěšeného území Prahy 6, které je v tom-
to stavu již téměř padesát let. I když mohu s některými parametry 
stavby, která má však platné stavební povolení, nesouhlasit a ur-
čitě bych uvítal například její snížení, musíme respektovat platná 
rozhodnutí. Chápu negativní postoj občanů k  jakékoliv změně, 
ale dle mého názoru zde výrazně převyšují klady nad zápory. Do-
tčená oblast má značný deficit kvalitních obchodů a služeb, pro-
tože i  ty stávající za posledních pětadvacet let téměř vymizely. 
Právě to by mělo Centrum Bořislavka vyřešit a  to si také žádají 
občané v okolí, což potvrdil i průzkum veřejného mínění," komen-
tuje Jiří Lála, předseda poslaneckého klubu ODS. Vzpomněl jsem 
si přitom na podobnou situaci, podobné reakce obyvatel, když 
se stavěl komplex firmy Siemens, kousek pod Bořislavkou. Vyrostl 
na místě, kde byly rovněž nevábné ohrady, za nimi provozovny, 
hasičárna, nepořádek. Za Siemensem vznikl krásný park se socha-
mi a  dětským hřištěm, před budovou do Evropské je stromořa-
dí. Dnes panuje všeobecná spokojenost. Zase z  jiného úhlu vidí 
problematiku urbanista Jan Trejbal: "Celý život žiji na Hadovce, 
skutečně jen pár desítek metrů od nového centra, kterým by se 
Bořislavka jistě velmi ráda stala jako pocitově-diagonální opozi-
tum nedokončeného Kulaťáku, jako alternativa uvadlé občanské 
vybavenosti sídliště Červený vrch. Z  mého okna od roku 1998 
koukám na jiný administrativní komplex – Siemens, který ve své 
době představoval mikro-urbánní a  designový vrchol v  tvorbě 
administrativních budov. Zestárnul, ale podstatnější je fakt, že 
se stále více vyprazdňuje a některé části jsou dlouhodobě mrtvé. 
Nepochybuji, že se bude za patnáct let Centrum Bořislavka stejně 
tak potýkat s  podobnými trápeními.“ To je pohled urbanisty do 
vzdálenější budoucnosti.

Tiskový mluvčí investora Václav Sochor nás informoval, že jsou 
připraveni zahájit stavbu okamžitě po vydání potřebných roz-
hodnutí. Pokud se tak stane ještě letos, mohl by být celý komplex 
zprovozněn v roce 2017.

STRUČNĚ O STAVBĚ
Vítězný návrh přináší komplex čtyř plně prosklených krystalů, 
které na rozdíl od předešlého návrhu umožňují více průchodů 
mezi budovami a  nevytvářejí do Evropské třídy monolitní bari-
éru. Naopak působí jako solitéry s  dostatečnými odstupy, které 
umožňují průhledy i z domů na protější straně a poskytují skvělé 
možnosti pro atriové uspořádání interiérů i  exteriérů. V  parteru 

vznikne lokální náměstí. Pro jeho umístění 
je nejdůležitější jeho přímý kontakt s  hlav-
ní – Evropskou třídou. Náměstí bude umís-
těno tak, že z  něho budou krásné výhledy 
na panorama Prahy, a  přitom je posazeno 
v úrovni, ze které bude možný bezbariérový 
přístup do stanice metra – bez schodů, eska-
látorů a výtahů. Celé okolí má pohltit zeleň, 
parkové úpravy, vzniknou malá náměstíčka 
a zeleň se objeví i na prosklených fasádách.

Stavba samotná má asi z  60  % sloužit ad-
ministrativě a  40  % mají zaujímat obchody, 
služby, restaurace, kavárna, výstavní plochy, 
lékárna, ordinace, komunitní centrum, pro-
stor pro art kino, jedná se o umístění pošty. 
Má být zajištěno i parkování s možností pro-
najmout si zde stání pro automobil pro míst-
ní obyvatele. Bude velice zajímavé, jak v pra-

xi bude fungovat neobvyklý prvek propojení rušné Evropské třídy 
a obytné Kladenské ulice, jejíž úroveň se nachází o 7–14 metrů níže. 
Z vizualizací a projektů se jeví, že se s tímto problémem architekti 
vyrovnali skvěle. Věřme, že zde vznikne oblíbený a útulný makro-
svět pro místní i návštěvníky a Praha 6 bude obohacena o nepře-
hlédnutelný komplex soudobé moderní architektury.

Julius Macháček 

TÉMA ŠESTKY

VARIANTA “PŮVODNÍ POVOLENÁ STAVBA”  

 
minimální průhledy z Evropské ulice, 
malý veřejný prostor nevhodně orientovaný do Evropské ulice  
 
VARIANTA “NAVRHOVANÁ ZMĚNA”  

  
maximální otevřenost, průhledy z Evropské ulice a krásné výhledy na 
Prahu z veřejných prostranství a piazzett, rozsáhlý veřejný prostor 

orientovaný do Kladenské ulice - zelené a vodní plochy, parčíky  
  

VIZUALIZACE, SROVNÁVACÍ STUDIE: AULÍK FIŠER ARCHITEKTI
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NAPŘÍČ ŠESTKOU

ZASTUPITELSTVO HLAVNÍHO MĚSTA 
PRAHY PŘIPRAVILO NÁVRH VYHLÁŠKY 
O  STANOVENÍ PRAVIDEL PRO POHYB 
PSŮ NA VEŘEJNÉM PROSTRANSTVÍ 
NA ÚZEMÍ HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY. 
VYMEZUJE ÚZEMÍ PRO VOLNÉ POBÍ
HÁNÍ PSŮ A  ÚZEMÍ S  ÚPLNÝM ZÁKA
ZEM VSTUPU PSŮ. TATO MÍSTA 
NAVRHNOU MĚSTSKÉ ČÁSTI PODLE 
SVÝCH MÍSTNÍCH PODMÍNEK. 

Návrh vyhlášky vyvolává vlnu diskuzí 
a názorů často velmi rozporných. K pro-
blematice se vyjádřili zástupci politic-
kých klubů zastupitelstva Prahy 6:

MARTIN POLÁCH / ANO
Vnímám otázku této vyhlášky 
jako střet dvou stejně velkých 
názorových skupin pejskařů 
a  lidí bez psů. Majitelé psů 
tvrdí, že jsou za svého psa 

již nyní zodpovědní a  že sami dokáží vy-
hodnotit situace, kdy mohou psa volně 
pustit a  kdy ne. Druhá skupina obyvatel 
bez pejsků vyhlášku v  předloženém zně-
ní podporuje a  snaží se docílit toho, aby 
nepotkali volně pobíhajícího psa na ulici, 
protože každý cizí pes je nevyzpytatelný 
a zpětně vyvozovaná zodpovědnost maji-
tele je k  ničemu, když pes pokouše malé 
dítě. Rozumím oběma skupinám. Jde jen 
o  to, jestli se vydáme cestou dalších re-
strikcí a  zákazů, nebo zvýšíme důraz na 
osobní zodpovědnost. Osobně preferuji 
svobodnější přístup. Myslím, že vyhláš-
ka by měla být přísnější ve výši pokut 
neukázněným majitelům psů. Odmítám 
ovšem některé hlasy volající po různém 
přístupu a dělení psů na bojová a „hodná“ 
plemena. 

MARIÁN HOŠEK / KDUČSL
Praha je tradičně místem, kde 
je z pohledu jiných metropolí 
vysoký počet psů. To přináší 
určité kouzlo, ale často i zlou 
krev – vznikají dva skoro až 

nesmiřitelné tábory napříč sociálními vrst-
vami. Dodržování pravidel nekonfliktního 
soužití je do značné míry problematické. 
Velice chápu mladé maminky, které se roz-
hodly v parku jasně vymezeném „bez psů“ 
označit místa s hovínkem praporky – a ne-
bylo jich málo! Také rozumím potřebě vy-
běhnout se psem a mít možnost volného 
pohybu. Vím také, že většina pejskařů pra-
vidla dodržuje, ale přesto je hodně těch, 
kteří si věci ulehčují nebo své mazlíčky 
prostě nezvládají. Problém vidím v  dodr-

žování pravidel a  respektu k  okolí. Proto 
v  naší městské části převládl názor nevy-
mezovat plochy pro volný pohyb psů, ale 
obráceně – určit místa, kde je jejich volný 
pohyb zakázaný a zároveň ale zpřísnit po-
stih při nedodržení pravidel.

JAN LACINA / STAN
Žijeme naštěstí v  liberální 
zemi, která má jako jednu 
z nejvyšších hodnot stanove-
nu svobodu. Je nepochybné, 
že svoboda jednotlivce vyža-

duje zároveň osobní odpovědnost. To platí 
i o pohybu psů ve veřejném prostoru. Mů-
žete vymýšlet sebepromyšlenější vyhlášky, 
mnohem důležitější ale je, aby si lidé uvě-
domovali, co je to vzájemná ohleduplnost. 
Otázkou tedy není na prvním místě volný 
pohyb psů, ale odpovědnost jejich maji-
telů. Máme tedy za to, že bohatě postačí, 
když hlavní město vyjmenuje, kam psi ne-
smí vůbec, a stanoví místa, kde by psi cho-
dili na vodítku (např. volnočasový areál na 
Landronce ad.). Ostatní pohyb psů nedo-
poručujeme omezovat.  

ANTONÍN NECHVÁTAL / SZ
V  návrhu vyhlášky je poža-
dováno vodění psů na vodít-
kách kromě ploch určených 
pro volné pobíhání psů – psi 
mají být pod kontrolou maji-

telů a ti mají zabezpečit, aby psi neomezili 
nebo neohrozili další osoby nebo zvířata. 
Psům má být zabráněno vstupu do kašen 
a  okrasných nádrží, na prostranství dět-
ských hřišť, hřišť pro seniory či cykloste-
zek. Zároveň mají být stanovena území 
s  úplným zákazem pohybu psů. Praha 6 
registruje 6 265 psů a  neregistrovaných 
psů bude významné množství. V současné 
době jsou pro volné pobíhání psů vyčleně-
ny plochy zeleně v rozsahu 27 hektarů. Od-
bor dopravy a životního prostředí připravil 
nový návrh ploch veřejné zelně v rozsahu 
42 hektarů. Radnice uspořádala veřejnou 
diskuzi. Obě strany ideového sporu se na-
konec shodly, že ani sebelepší obecní vy-
hláška není všespásná. Základem je totiž 
primárně odpovědnost majitelů psů. 

HELENA BRIARDOVÁ / KSČM
Pokud bude zajištěn dostatek 
zelených ploch, kde by lidé 
mohli psy pouštět volně, pak 
ve vyhlášce nevidím zásadní 
problém. Většina psů se potře-

buje denně volně proběhnout. Ideální ale 
rozhodně není volné pobíhání psů po uli-

cích, zejména frekventovaných, kde jsou 
ohroženi jak oni, tak řidiči. Musíme také re-
spektovat, že někteří lidé se psů bojí a ně-
kdy jsou to obavy oprávněné, protože zda-
leka ne všichni majitelé své psy zvládají. 
Někteří se dokonce baví tím, že jejich pit-
bulové nebo podobná plemena nahánějí 
lidem hrůzu. V  tom případě by bylo lepší 
znemožnit občanům, kteří psy takto zne-
užívají nebo s nimi jinak špatně nakládají, 
psy vlastnit. Musí se zkrátka najít vyvážený 
kompromis. 

JIŘÍ LÁLA / ODS
návrh nové vyhlášky praž-
ského magistrátu považuje 
za nepřiměřený byrokratic-
ký krok, kterým nelze ploš-
ně vyřešit problém pohybu 

psů v  metropoli. Odpovědnost držitelů 
psů je navíc zakotvena v  předpisech vyš-
ší právní síly. Celé stanovisko najdete na 
www.odspraha6.cz. 

RENÉ PEKÁREK / ČSSD
Není úplně jednoduché na-
jít soulad mezi chovateli psů 
a  těmi, co psi nemají. Jde 
o nalezení takového kompro-
misu, který také umožní, aby 

prostor pro volné pobíhání psů a  bydliš-
těm chovatele nebyl především pro starší 
spoluobčany příliš veliký. Já však považuji 
za hlavní problém množství neuklizených 
psích exkrementů či nerespektování zá-
kazu vstupu psů na dětská hřiště apod. 
Tedy nedodržování základních pravidel 
chování některými majiteli psů. A  také 
zcela  zbytečně vynakládané prostředky 
z  rozpočtu městské části na úklid psích 
exkrementů. 

JAROMÍR VACULÍK / TOP 09
Z diskuze s  občany, kterou 
městská část Praha 6 uspo-
řádala dne 25. 8., mimo jiné 
vyplynulo, že stěžejním pro-
blémem není ani tak otázka 

bezpečnosti, ale spíše nepořádnost a  ne-
zodpovědnost některých majitelů psů. 
Lidé si především stěžují na neuklizené 
psí exkrementy. Tento problém ovšem 
nevyřeší navrhovaná změna vyhlášky. Ta 
je naopak oproti v současnosti platícím 
pravidlům nadbytečně restriktivní. Ne-
ustálé vydávání různých předpisů nebo 
vyhlášek bez jasné právní vymahatelnosti 
společnosti nesvědčí.  Na místo kolektivní 
nezodpovědnosti je třeba apelovat na in-
dividuální zodpovědnost majitelů psů.

Psi a lidé ve městě
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prof. MUDr. Vladimír Beneš, CSc.

*30. července 1953 v Praze

Lékařskou fakultu Univerzity Karlovy v Plzni absolvoval Vladimír Beneš  
v roce 1978. Profesorem byl jmenován o 24 let později. Působí také ve funkci 
předsedy České neurochirurgické společnosti a viceprezidenta Evropské aso-
ciace neurochirurgických společností, od září 2011 jako prezident. Zároveň 
vede subkatedru neurochirurgie na Institutu postgraduálního vzdělávání ve 
zdravotnictví (IPVZ).

Zdeněk Smetana 

*26. července 1925, Praha 

Během německé okupace, po 
uzavření vysokých škol, studo-
val Zdeněk Smetana výtvarné 
umění u soukromých pedagogů. 
Původně vyučený rytec, žák pro-
fesora Cyrila Boudy, začal po válce 
spolupracovat se studiem Bratři 
v triku. Za svůj život vytvořil 
mnoho postaviček a podílel se 
na animaci oblíbených českých 
večerníčků. Mezi nejznámější 
z nich patří Pohádky z mechu 
a kapradí, Rákosníček, Štaflík  
a Špagetka.

Imrich Bugár

*14. dubna 1955, obec Ohrady (poblíž města Dunajská Streda)

K hodu diskem přitáhl Imricha Bugára ještě na základní škole tamní trenér. 
V 15 letech vyhrál okresní přebor v Dunajské Stredě výkonem 31,14 me-
tru. 1. 10. 1974 zamířil do Dukly Praha, oddílu, kterému zůstal celoživotně 
věrný. Bugárův osobní rekord je 71,26 metrů z roku 1985. 2012 je také 
místopředsedou pro sport v Českém klubu olympioniků. 

prof. PhDr. Petr Piťha, CSc., dr. h. c.

*26. března 1938, Praha

Petr Piťha vystudoval český jazyk, obecnou lingvistiku a historii na Filozofické 
fakultě Univerzity Karlovy. Soukromě pak vystudoval katolickou teologii, na 
kněze byl tajně vysvěcen roku 1969 v Nizozemsku. Do roku 1990 působil 
na MFF UK a zasloužil se o zrod oboru matematická lingvistika. Za své dílo 
obdržel řadu ocenění, mimo jiné New Europe Prize a Komenského medaili 
UNESCO.

Celkem šest osobností získalo letos čestné občanství Prahy 6. 
 Novými nositeli tohoto titulu se stali in memoriam český malíř, 
grafik, filmový scenárista a režisér František Vláčil, in memori-
am generál Karel Kutlvašr, in memoriam český fyzikální chemik, 
 objevitel a zakladatel polarografie a nositel Nobelovy ceny za che-
mii Jaroslav Heyrovský, scenárista a výtvarník Zdeněk Smetana, 

český neurochirurg, přednosta Neurochirurgické kliniky Ústřed-
ní vojenské nemocnice Praha a 1. LF UK Vladimír Beneš a český 
katolický kněz, bohemista, lingvista a pedagog Petr Piťha. Cenu 
Městské části Praha 6 pro rok 2015 získali bývalý československý 
atlet, diskař Imrich Bugár, český hudební skladatel Jan Hanuš  
a československý cestovatel a publicista Jiří Hanzelka.

NOVÍ ČESTNÍ OBČANÉ

V  Čestná občanství uděluje městská část každý rok  
v rámci Dne Prahy 6 jako projev úcty a ocenění za hrdinství, 
osobní statečnost, celoživotní zásluhy a mimořádné 
umělecké výkony. Čestné občanství je udělováno od roku 
2002. Obě ocenění byla předána už počtrnácté v Hotelu 
International Praha. 

Jan Fischer, přítel Zdeňka Smetany.
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Jiří Hanzelka

*24. 12. 1920 ve Štramberku

†15. 2. 2003

Po maturitě Jiří Hanzelka nastoupil na Vysokou školu obchodní v Praze, stu-
dia ale dokončil až po válce. Na škole se seznámil s Miroslavem Zikmundem  
a spolu se jako kamarádi rozhodli podniknout cestu kolem světa. Jiří Hanzelka 
se postavil proti sovětské okupaci, podepsal Chartu 77. Z Prahy se odstěhoval 
do jižních Čech. Na veřejnosti se objevil až po roce 1989.

Karel Kutlvašr 

*27. ledna 1895, Michalovice

†2. října 1961, Praha

Absolvent obchodní školy Karel Kutlvašr se už v 19 letech přihlásil do České 
družiny, zakládající jednotky budoucích československých legií. Po Únoru 
1948 byl z armády propuštěn, v prosinci 1948 dokonce zatčen. Byl obviněn 
z velezrady a roku 1949 odsouzen na doživotí. Plně rehabilitován byl Karel 
Kutlvašr teprve po listopadu 1989. In memoriam byl povýšen na armádního 
generála a byl mu udělen Řád Milana Rastislava Štefánika.

Jan Hanuš

*2. května 1915, Praha

†30. července 2004, Praha

Svou první skladbu napsal Jan Hanuš v roce 1936. Ve svých kompozicích 
navázal na českou hudební tradici Bedřicha Smetany a Antonína Dvořáka. 
Jeho celoživotní tvůrčí zájem o duchovní hudbu vyvrcholil ve skladbě 
Rekviem. Mimo jiné spoluzaložil hudební nakladatelství Panton. Získal řadu 
státních uznání v době komunistického režimu, všechna ale po roce 1989 
vrátil. V roce 1989 obdržel také Cenu Bedřicha Smetany.

František Vláčil

*19. února 1924, Český Těšín

†28. ledna1999, Praha

František Vláčil se o film zajímal už během studia dějin umění a estetiky na 
Filozofické fakultě Masarykovy univerzity v Brně. V roce 1994 Vláčil obdržel 
ocenění Český lev za celoživotní umělecký přínos českému filmu. V roce 2013 
získal in memoriam Cenu Ministerstva kultury za přínos v oblasti kinemato-
grafie a audiovize.

Jaroslav Heyrovský

*20. prosince 1890, Praha 

†27. března 1967, Praha  

Jaroslav Heyrovský studoval na  Univerzitě  
aKarlově, poté odešel na University College Lon-
don, kde se zabýval fyzikální chemií. Roku 1922 
objevil polarografii – metodu používající měření 
elektrického proudu. Za  tento objev a rozpra-
cování analytické polarografické metody v roce 
1959 získal Nobelovu cenu za chemii. V roce 1951 
Heyrovský spoluzakládal Polarografický ústav,  
v jehož čele stál do roku 1963. V roce 1982 po něm 
byla pojmenována planetka 3069 Heyrovský,  
v roce 1985 pak kráter Heyrovsky na  odvrácené 
straně Měsíce.

DEN PRAHY 6
Na základě historických souvislostí si datum 4. září 
zvolila Praha 6 jako den svého vzniku. „Před 95 lety se 
několik obcí na území dnešní městské části stalo součástí 
hlavního města. Umožnil to zákon, který právě tento den 
podepsal prezident T. G. Masaryk,“ dodává starosta Prahy 
6 Ondřej Kolář.

Jiří Hanzelka, syn cestovatele Jiřího Hanzelky

Jan Švec, prasynovec generála Karla Kutlvašra.

Daniela Pokorná, dcera skladatele Jana Hanuše.

František Vláčil, syn režiséra Františka Vláčila.

Michael Hayrovský,  
syn Jaroslava Heyrovského
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Vladimír Beneš

ROZHOVOR S PROFESOREM VLADIMÍREM BENEŠEM, 
PŘEDNOSTOU NEUROCHIRURGICKÉ KLINIKY 
ÚSTŘEDNÍ VOJENSKÉ NEMOCNICE,  
ČESTNÝM OBČANEM PRAHY 6 Př
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HOVORY SE SOUSEDY

Pane profesore, vedle řady zejména 
odborných ocenění vám přibylo další 
– stal jste se čestným občanem Prahy 6. 
Co jste tomu říkal?
Samozřejmě radost veliká. Přesto, že zde 
nebydlím, tak zde pracuji a  tímto aktem 
jako bych se sem tak trochu nastěhoval.

Vy a Praha 6? 
To je docela dlouhý a  vážný vztah. Jsem 
s  touto městskou částí naprosto srostlý. 
Jednak jsem se zde v  roce 1953 narodil, 
to ještě byla ve střešovické nemocnici po-
rodnice, kterou měsíc po mém narození 
zrušili, jednak jsem vyrůstal Na Bateriích 
a chodil na základní školu na Norbertově. 
Mimochodem je to jediná škola, kterou 
jsem dokončil vcelku na jednom místě. 
Ve všech dalších v životě jsem zlobil a růz-
ně je střídal. Sportoval jsem v Tatranu Stře-
šovice, kam jsem také chodil na svá první 
piva – byla tam hospoda. No a po vysoké 
škole jsem si jako doktor odbýval vojnu 
v Dukle Praha, tedy v Dejvicích.

V  těch letech patřila Dukla Praha ke 
světově proslulým týmům.
To ano, staral jsem se o jejich zdraví, vozil 
hráče na různá vyšetření a  byl jsem rád, 
že se pohybuji vedle takových hvězd, ja-
kou byli třeba Nehoda, Vízek, Berger. Pro 
toho jsem často chodil do blízkého hotelu 
International, kde, nevím proč, často pod 
vlivem tropil různé výtržnosti. Teď jsem ve 
stejném hotelu obdržel čestné občanství.

Ústřední vojenská nemocnice – není 
vám nějak osudově určená?
Určitě, je to skoro domov. Narodil jsem 
se tady, pracoval tu můj táta a  maminka 
zde byla také zaměstnaná. Hrával jsem 
si s  kluky v  areálu nemocnice, bylo to 
pro mne přirozené, a  přitom tajemné 
prostředí – bydleli jsme v ulici U 3. baterie 

přímo proti hlavní bráně nemocnice. 
Tam ostatně žijí moji rodiče dodnes. A to, 
že zde již osmnáct let pracuji, není jen 
osudové, ale také proto, že zde jsou pro 
neurochirurgii výborné podmínky.

Prostředí „úvéenky“ na vás muselo mít 
svůj vliv, když jste se rozhodoval o své 
životní dráze.
To určitě, již jsem zmiňoval, že zde pra-
covali moji rodiče, byl jsem v  nemocnici 
jako doma. Potkával jsem se tady s  táto-
vými kolegy, třeba s profesorem Kuncem, 
všechny jsem znal. Ostatně Kunc pomohl 
v  ro ce 1971 založit Evropskou asociaci 
neurochirurgických společností EANS. 
Stalo se tak shodou okolností na kongre-
su, který probíhal také v hotelu Internatio-
nal, já tam brigádničil jako student, poznal 
jsem tam svoji ženu a  v  současné době 
jsem prezidentem této asociace. Kruh se 
uzavřel.

O  svém oboru často mluvíte s  velkou 
pokorou. Co je na neurochirurgii pro 
vás tak fascinujícího?
Na to existuje mnoho odpovědí. Ale krát-
ce: člověk, to je mozek. Mozek řídí vaše 
pohyby, vaší komunikaci, vaše rozhodová-
ní, vjemy – řídí všechno. Je to nejsložitější 
lidský orgán a stále o něm málo víme. Ob-
čas zazlobí a my jsme tu od toho, abychom 
jej léčili. Přichází přitom stále mnoho otá-
zek, na které hledáme postupně odpovědi 
– a to je fascinující.

Dá se mozek v  jeho složitosti vůbec ve 
vesmíru k něčemu přirovnat?
Právě k vesmíru. Nelze jej přirovnat třeba 
k počítači, k internetu. To jsou proti mozku 
jen dětské hračky.

Právě na internetu jsem si našel seznam 
všech vašich aktivit, členství v  mnoha 

učených společnostech, kde působíte. 
Je to dlou hý seznam. Mezi tím také fi-
guruje vaše člen ství v  Entomologické 
společnosti AV ČR. Není to překlep?
Ne, to není chyba. Jsem skutečně členem 
této společnosti, a  je to dokonce první 
společnost, ve které jsem se stal členem, 
již jako dítě školou povinné. Má kolem tisí-
ce členů a na počet obyvatel je to asi nej-
větší entomologická společnost na světě.

Jak jste se dostal k broukům – vždyť ne-
mají mozek?
Mne na tomto přírodním segmentu fasci-
nuje ta různorodost, estetická krása, život. 
Ale především lov, to je pro mne to hlav-
ní. Zabývám se brouky opravdu jen jako 
amatér, nijak do hloubky. Je to vynikající 
relaxace.

Jak se takové sbírky ukládají?
Mám je doma – tam už si zvykli. Máme 
brouky po stěnách a  hlavně uložené ve 
skříních,  v krabicích, je jich kolem 20 000. 

Jinou vaší aktivitou byla spolupráce 
s  dvojkou Českého rozhlasu. Vaše úva-
hy jsem zde rád poslouchal – byly to 
často exkurze do politiky, ale i do oboru 
vám nejbližšímu – zdravotnictví. Často 
jste zde hovořil o  evergrýnu – poplat-
cích. Nesouhlasíte s jejich zrušením?
Ano, nesouhlasím. Nic není zadarmo a  to 
si musíme všichni stále uvědomovat. Naší 
ambulancí projde ročně skoro 15 tisíc lidí, 
hospitalizujeme kolem 2500 nemocných 
ročně. Nikdo z  nich si na poplatky ne-
stěžoval – jen rodina jednoho vysokého 
politika ČSSD. Poplatky samozřejmě zdra-
votnictví nespasí, ale sloužily jako jistá 
regulace. Dnes jsou opět ordinace nabité 
lidmi, kteří si přicházejí pro recept na acyl-
pyrin. Politiky dnes zrušení poplatků mrzí 
– zrušit je může být populární, ale jejich 

DOCELA DLOUHÝ A VÁŽNÝ VZTAH
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znovuzavedení je dnes pro ČSSD svatokrá-
dež. Jednou jejich rušením přece vyhrála 
volby. Nevím, kdo bude mít odvahu je 
opět zavést, ale myslím, že veřejnost by to 
dnes snadno přijala. 

Hovořil jste také o reformě zdravotnic-
tví. Můžete stručně charakterizovat, co 
by bylo pro jeho reformu zapotřebí?
Naše zdravotnictví je velice kvalitní, ale 
potřebuje zeštíhlet. Máme k našim potře-
bám všeho trochu moc – moc nemocnic, 
moc ambulancí – to vše je přebujelé a dra-
hé a málo efektivní. A druhou zásadní věcí 
je nemožnost zaplatit si komerční zdravot-
ní připojištění, což je všude v zahraničí na-
prosto běžné. To by nalilo do zdravotnictví 
další peníze a zvýšilo by komfort těm, kdo 
si jej platí.

Na rozhlasových vlnách jste také často 
mluvil o  politice a  politicích. Na jaké 
úrovni je u nás podle vašeho názoru ko-
munální, místní politika?
Bydlím v  Řeporyjích, což je v  podstatě 
vesnice, a tam jsem se naučil, že volba sta-
rosty a  dalších je pro mne důležitější než 

to, jakého máme ministerského předsedu.  
Že místní stavební úřad je pro mne důleži-
tější než nějaké ministerstvo. Místní politi-
ku mohou většinou ovlivnit přímo obyva-
telé dané lokality – a to je důležité.

Jste také občanem Prahy 6, i když čest-
ným, tedy i s právem kritizovat. Co vám 
zde v poslední době vadilo?
Přímo mne vytáčí, že Praha 6 neprosadila, 
nebo se nepokusila prosadit, nevím, aby 
bylo metro prodlouženo na Dědinu a dále 
na letiště, když je to vlastně kousek – za 
relativně malé peníze. Praha má snad jedi-
ná velké letiště, kam nevede metro, když 
je jen pár kilometrů vzdálené. Přitom plo-
chy kolem letiště by umožnily vybudová-
ní velkokapacitních záchytných parkovišť 
a Praze 6 by se silně ulevilo. Namísto toho 
máme nesmyslný dopravní uzel Veleslavín 
se svými nosiči, bude se prodlužovat tram-
vaj na Dědinu a za astronomické peníze se 
bude stavět rychlodráha. Ta má u  světo-
vých letišť smysl, když jsou vzdálená třeba 
40 kilometrů od centra města. Selský ro-
zum je ale asi něco jiného než velký byz-
nys a bůhví jaké zájmy. 

Plk. prof. MUDr.  
Vladimír Beneš, CSc. 
*30. července 1953 v Praze

Český lékař, specializací neurochirurg, před-
nosta Neurochirurgické kliniky Ústřední  
vojenské nemocnice Praha a 1. LF UK

Lékařskou fakultu Univerzity Karlovy v  Plzni 
absolvoval Vladimír Beneš v  roce 1978, kdy 
i obhájil kandidátskou práci (CSc.) na Fakultě 
dětského lékařství UK na téma Experimen-
tální poranění míchy. O  deset let později se 
zúčastnil studijního pobytu Research Fel-
lowship na Barrow Neurological Instituti-
on ve Phoenixu v  americkém státě Arizona. 
Do  roku  1997 působil na neurochirurgickém 
oddělení Masarykovy nemocnice v  Ústí nad 
Labem, kde se stal přednostou oddělení. 

Na 2. LF UK v  roce 1993 obhájil habilitační 
řízení (docent) prací na téma Chirurgie moz-
kových aneurysmat. V říjnu 1997 pak byl jme-
nován přednostou Neurochirurgické kliniky 
1. LF UK a ÚVN v Praze. Roku 1998 završil ob-
hajobu doktora věd (DrSc.) dizertační prací 
Arteriovenozní malformace mozku. V  r.  2002 
se stal profesorem na  Univerzitě Karlově 
v Praze. Působí také ve funkci předsedy České 
neurochirurgické společnosti a vicepreziden-
ta Evropské asociace neurochirurgických spo-
lečností, ve které 2011 zastává post preziden-
ta. Zároveň vede subkatedru neurochirurgie 
na Institutu postgraduálního vzdělávání ve 
zdravotnictví (IPVZ).
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Magistrát, který tuto akci zastřešuje pod záštitou radní hlavního 
města Prahy RNDr. Jany Plamínkové (STAN/Trojkoalice), připravil 
pro veřejnost program s  cílem poradit, jak namíchat „dopravní 
koktejl“, aby přesun po Praze byl rychlý a ekologický.

Mottem letošního ročníku je „Choose Change Combine: (v  češti-
ně “Vyber. Změň. Zkombinuj”), tedy nalezení co nejvíce efektivní 
kombinace pěší, cyklistické a hromadné dopravy. Snaží se ukázat, 
že kombinace dopravních prostředků pro přesuny po městě se 
opravdu vyplatí. Ať už z pohledu komfortu, času nebo ceny – jak 
pro uživatele, tak pro jeho okolí – město.

DEJVICKÁ ULICE BEZ AUT
Vyvrcholení celého týdne proběhne právě v  Praze 6 – během 
pondělí a úterý (21.–22. září), kdy bude Dejvická ulice vyhrazena 
pro zábavný a vzdělávací program pro děti ze ZŠ a SOŠ hlavního 
z města Prahy.  

Alternativy k automobilové dopravě představí organizace, jakými 
jsou ROPID, Dopravní podnik hl. m. Prahy, ČVUT, Městská policie, 
Institut plánování a rozvoje hl. m. Prahy, Zažít město jinak a mno-
ho dalších účastníků. 

Program akce je koncipován jako soubor tří tematických okruhů: 
„Škola hrou“, „Sdílená Praha“ a „Měníme naše město“. Návštěv níky 
zcela jistě zaujmou atrakce, jako jsou Kinobus, jízda na elektroko-

le, nebo jiných inovativ-
ních dopravních prostřed-
cích  na testovací dráze či 
ukázky nových technolo-
gií a  koncepcí sdíleného 
dopravování. Hl. město 
Praha i  městská část Pra-
ha 6 představí koncepce 
dopravních změn, které 
cílí na zlepšení pohybu 

po Praze. Debatní fórum zpřístupní tato témata k  diskuzi všem. 
Dva dny z Evropského týdne mobility zkrátka nabídnou zase něco 
 navíc.

„Jsme rádi, že můžeme hostit tak důležitou a  velmi prospěšnou 
akci. Dejvická ulice obyvatelům šesté městské části ukáže, co 
může tato důležitá obchodní třída i bez aut nabídnout. Tímto kro-
kem jsme se v  tradici podobných aktivit znovu přiblížili standar-

dům dalších velkých evropských metropolí,“ uvedl Ondřej Kolář, 
starosta městské části Praha 6.

„Lidé na Dejvické budou moci načerpat inspiraci pro rychlejší, lev-
nější a  příjemnější cestování po Praze. K  bezplatnému zapůjčení 
budou připravena elektrokola, své služby nabídnou carsharingové 
společnosti. K dispozici budou také dva stánky, kde budeme sbí-
rat podněty, jak Dejvickou revitalizovat,“ řekla zástupkyně starosty 
Petra Kolínská (SZ).

Místní obyvatelé se detaily o  změně dopravního režimu dozvědí 
včas prostřednictvím informačních letáků. Pro dotazy rezidentů 
je již zřízena telefonní informační linka +420 236 003 100.

Vybírejte, měňte a  kombinujte nové cesty a  způsoby objevování 
Prahy!

Zde jsou osobní zkušenosti některých radních či zastupitelů: 
"Auto nemám už šest let. Zjistil jsem, že dokážu žít v pohodě i bez 
něj i se dvěma malými dětmi. Na radnici chodím každé ráno pěšky, 
nemám to daleko. Lidé mě zastavují a ptají se na to, co je zajímá. 
Připadám si tu trochu jako na vesnici," říká zástupce starosty Jan 
Lacina /Starostové a nezávislí/ a dodává: "Před léty jsem vedle me-
tra a tramvají objevil jako dopravu ve městě také vlak. Je to neče-
kaně rychlé a navíc s hezkým výhledem."

„Nejefektivnějším způsobem přepravy v  Prahy 6 je bezesporu 
možnost využití návaznosti všech druhů dopravních prostředků,“ 
říká Mgr. Jaroslav Břeň / ČSSD/. „Při cestování po Praze 6 vyhledá-
vám takový způsob přepravy, ve kterém strávím co možná nejkrat-
ší dobu. Z tohoto důvodu využívám především MHD. Ke zlepšení 
dopravní situace v Praze 6 je však zapotřebí ještě dořešit parkovací 
zóny, záchytná parkoviště a možnost prodloužení tramvajové trati 
na Dědinu.“

„Po Praze 6 se snažím co nejvíc pohybovat pěšky,“ říká Helena Bri-
ardová /KSČM/. „Stejně tak v centru města. K cestě na větší vzdá-
lenosti využívám metra, které je rychlé a spolehlivé. Ovšem když 
mám těžký nákup, používám auto.“ 

„Rád chodím pěšky, někdy i do práce, ale nejčastěji jezdím tram-
vají a metrem,“ uvádí svou zkušenost zástupce starosty Martin Po-
lách, /ANO/. „Jako nejvýhodnější způsob dopravy po Praze 6 volím 
tramvaj. Je to příjemné a ekologické cestování. Dostanu se s ní té-
měř kamkoliv. I proto podporuji rozvoj tramvajové sítě na Dědinu 
a do Suchdola.“

DEJVICKÁ ULICE BUDE HOSTIT 
FINÁLNÍ ČÁST EVROPSKÉHO 
TÝDNE MOBILITY, A TO 21. 
A 22. ZÁŘÍ. 
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tEstOVací drÁHa

dEjVIckÁ

ŠkOLa HrOu

témAticKé OKruhy

sdíLENÁ PraHa

měníme nAše městO deBAtní Fórum A KinOBus

EVROPSKÝ  
TÝDEN  
MOBILITY  
V DEJVICKÉ ULICI

NÁHRADNÍ PARKOVACÍ MÍSTA 
BĚHEM AKCE PŘIPRAVUJE PRAHA 6 

VE SPOLUPRÁCI S MAGISTRÁTEM NEJEN 
PRO LIDI SE ZDRAVOTNÍM OMEZENÍM, 

ALE I PRO REZIDENTY. ZÁSOBOVÁNÍ 
OBCHODŮ A DALŠÍCH PROVOZOVEN 
V DEJVICKÉ ULICI BUDE UPRAVENO 

PO DOMLUVĚ S ORGANIZÁTORY.

Kateřina Motlová 

ŠESTKA V POHYBU
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Zažijte Šestku jinak

Akce Zažít město jinak probíhá v rámci Evropského týdne mobi-
lity, který se snaží v evropských městech upozornit a propagovat 
výhody udržitelné dopravy a  rozvoje. Obyvatelé ulic, které jsou 
jinak plné jedoucích a zaparkovaných aut, si možná uvědomí, že 
nežijí v nudném šedivém městě, ale v místě, kde můžou něco za-
jímavého zažít nebo někoho milého potkat.

V  sobotu 19. září 2015 dojde k  vytvoření ohnisek sousedských 
slavností na mnoha místech v  Praze, která se přemění na místa 
setkávání. Lidé si tak mohou na ulici dopřát kávu či domácí buch-
ty, posedět s přáteli či zhlédnout místní divadlo. Možnosti aktivit 
jsou skutečně nepřeberné – umělecká a hudební vystoupení, te-
matické workshopy, semináře, pikniky, aktivity pro děti apod. Na 
oživení ulic se v Praze podílí desítky místních organizací, spolků, 
sdružení a podniků. 

Tradičně ožije drinopolský plácek se schody, kde se i letos usku-
teční běh do schodů a  ping pongové utkání. Po celý den tu za-
vládne pohoda. Návštěvníci si budou moci vyměnit knihy, ošatit 
se na bleším trhu, ve stánku Přešívárny recyklovat staré oblečení 
na nové. V tento den také otevře zdarma své brány POP-MUSEUM 
s výstavou 52 let na kolotoči svět – Život a doba Petra Nováka. Po-
řadatelé Zažít Břevnov jinak by rádi informovali místní obyvatele 
o plánované rekonstrukci Bělohorské ulice, jejíž součástí má být 
i proměna plácku a schodů Drinopolu. Každý může přijít a podělit 
se o názor, jakou podobu by toto oblíbené místo mělo dostat.

Program v Mařákově ulici v Dejvicích odstartuje již v dopoled-
ních hodinách. Návštěvníci si poslechnou živou hudbu v  podá-
ní jazzového tria Blootones a  sboru FS ČVUT nebo se pobaví na 
divadelní show Improligy či na stand-up comedy Honzy Geryka. 

Ti tvořivější si mohou vyrobit malou cameru obscuru z papírové 
vystřihovánky, zahrát bojovku se skauty z oddílu Šipka či zatančit 
si se psy. Uprostřed ulice také vyroste nepřehlédnutelná interak-
tivní umělecká instalace Periskop.

Na Macharově náměstí ve Střešovicích si přijďte zažonglovat, 
zahrát stolní fotbal a jiné venkovní hry anebo posedět se sousedy 
a přitom zakusovat domácí koláč. Místní organizátoři si pro děti 
připravili lekce anglického jazyka či překážkovou dráhu. Program 
završí pohádka střešovického Divadla Na Kocourkách "pro zlobivé 
dospělé a jejich odrostlé děti".

Plácek před kavárnou Do větru na Větrníku ožije nejen v sobo-
tu, ale i v neděli. Na příchozí čeká workshop umění koláže, nebo 
třeba vystoupení skupiny Happy Handicap, příznivci asijského 
bojového umění se zabaví na aikidu, k vidění bude i představení 
břišních tanečnic pod vedením Martiny Viewegové. Program za-
končí po 22. hodině silent disco.

Hravou hodinkou plnou her a  scének pro děti odstartuje pro-
gram v Buštěhradské ulici, na kterou plynule naváže cvičení pro 
všechny věkové kategorie. Odpoledne čeká návštěvníky procház-
ka s Hedvikou Čenkovou, která představí zajímavé místní vily. 

Chtěli byste se připojit k programu a ukázat sousedům svoje umě-
ní nebo zálibu? Oslovte organizátory, jejichž kontakt najdete na 
www.zazitmestojinak.cz/zapoj-se.html. Budeme rádi, když I  vy 
zavítáte do své čtvrti, poznáte sousedy a strávíte krásný den, na 
který jen tak nezapomenete. Detailní program je zveřejněn na 
www.zazitmestojinak.cz/program.html. 

KM

Sousedská událost roku: 19. září

V DEN 10. VÝROČÍ AKCE ZAŽÍT MĚSTO JINAK SE V PRAZE 6 PROMĚNÍ K NEPOZNÁNÍ PĚT LOKALIT. 
STAČÍ SI JEN VYBRAT A VYRAZIT DO ULIC.

ŽIVOT NA ŠESTCE

Po prázdninách se do auly v Národní technické knihovně, 
tzv. Macochy, vrací pravidelný cyklus koncertů studentů 
Pražské konzervatoře Z Hvězdiček rostou hvězdy. 

„Řada vystupujících svými výkony prokazuje, že z nich hvězdy 
určitě vyrostou, kvalita koncertů je srovnatelná s výkony 
profesionálních umělců,“ potvrzuje zástupce starosty 
Jan Lacina, pod jehož záštitou se akce koná. Navíc do NTK 
před nedávnem městská část Praha 6 zakoupila nové klavírní 
křídlo Petrof, jehož zvuk ve spojení s akustikou prostoru si 
umělci i posluchači pochvalují. 

Všichni zájemci se mohou přesvědčit – nejbližší klavírní 
a houslový koncert bude 19. září od 18 hodin, další termíny 
jsou 3. 10. a 28. 11. Vstup je zdarma.

MLADÍ TALENTOVANÍ UMĚLCI  
BUDOU OPĚT HRÁT V NTK
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Z úřední desky
Z ÚŘEDNÍ DESKY

Vážení občané, 
odbor ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Prahy v roce 2015 zorganizoval 
opět projekt SBĚRU BIOODPADU POMOCÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
KONTEJNERŮ (dále jen VOK). 
Akci zajišťuje a hradí odbor ochrany prostředí MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy 
(z paragrafu prevence vzniku odpadů).
Služba bude poskytnuta v následujícím režimu:

    VOK bude přistaven v určeném termínu na max. 3 hodiny
    po celou dobu odborná obsluha bude monitorovat jeho naplňování 

bioodpadem, evidovat počty návozů a  zodpovídat za čistotu 
vysbíraného bioodpadu

    v  případě naplnění kontejneru se kontejner odveze a  již se nepřistaví 
kontejner nový

    VOK je určen pouze pro trvale hlášené občany v Praze
    druh sbíraného bioodpadu: komunální bioodpad (především ze zahrad: 

listí, tráva, větve, neznečištěná zemina, případně kuchyňský bioodpad 
rostlinného původu

NE ŽIVOČIŠNÉ ZBYTKY
NEBUDE K DISPOZICI MOBILNÍ DRTIČ NEBO ŠTĚPKOVAČ 

Odbor ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Prahy 
v  roce  2015 zorganizoval opět projekt sběru objem-
ného odpadu z  domácností pomocí velkoobjemo-
vých kontejnerů (dále jen VOK). Akci zajišťuje a hradí 
odbor ochrany prostředí MHMP z rozpočtu Hl. m. Pra-
hy (z paragrafu prevence vzniku odpadů), kontakt na 
jeho pracovníka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

SLUŽBA BUDE POSKYTNUTA V NÁSLEDUJÍCÍM 
REŽIMU:

    VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze na 
max. 4 hodiny

    po celou dobu odborná obsluha bude monitorovat 
jeho naplňování odpadem, evidovat počty návozů 
a zodpovídat za čistotu vysbíraného odpadu

   VOK je určen pouze pro občany hlavního města  Prahy

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a  linolea, zrcadla, umyvadla, 
vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, autosklo a kovo-
vé předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:

Do kontejneru je zakázáno odkládat živnostenský od-
pad, nebezpečný odpad (např. autobaterie, zářivky, 
barvy, rozpouštědla, motorové oleje a  obaly od nich), 
bioodpad (tzn. veškerý rostlinný odpad), stavební od-
pad, dále pak pneumatiky, elektrospotřebiče, televizo-
ry a pc monitory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Případné další informace získáte na odboru dopravy  
a životního prostředí Úřadu městské části 
na tel. čísle: 220 189 554 Ing. Veronika Beranová.

UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH KONTEJNERŮ V ROCE 2015

PŘISTAVENÍ KONTEJNERŮ  
NA BIOODPAD
Sobota 12. 9.
      Cukrovarnická x Pod Vyhlídkou    9–12 hod. 

Na Větrníku x Dusíkova   9–12 hod. 
Sibeliova x Na Hubálce (před zeď č. 23) 9–12 hod.

Neděle 13. 9. 
      Krohova x Nad Lesíkem   9–12 hod. 

Vostrovská x Na Pernikářce  13–16 hod. 
Ve Višňovce x K Mohyle  13–16 hod.

Sobota  19. 9. 
      Na Ostrohu x Průhledová  9–12 hod. 

Nad Šárkou x Na Kuthence  9–12 hod. 
Dělostřelecká x Slunná   9–12 hod.

Sobota  26. 9.  
      U Ladronka x Dvořeckého  9–12 hod. 

Soborská x Nad Šárkou (tenisové kurty) 9–12 hod. 
U V. baterie x nám. Před Bateriemi 9–12 hod.

Sobota 10. 10.
      Zeyerova Alej x Nad Alejí  9–12 hod. 

Říčanova x Řečického   9–12 hod. 
Chýňská x Zličínská   9–12 hod.

14. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Na Ostrohu x Průhledová
  Na Klimentce x Na Míčánce
  Na Fišerce x Na Špitálce

15. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Zengrova x Na Kvintusce
  Kolejní x Zelená
  Koulova x Čínská

16. 9. 2015 16.00–20.00 hod.  
  Velflíkova x Flemingovo nám.
  Studentská x Zikova
  Šárecká x Mydlářka

17. 9. 2015 16.00–20.00 hod.  
   Velvarská x Kanadská – u separace
  Kladenská x Nad Tratí
  Kladenská x K Lánu

21. 9. 2015 16.00–20.00 hod.  
  Africká x Alžírská
  Africká x Etiopská
  Africká x Kamerunská

22. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Arabská x u gymnasia
  Tobrucká – parkoviště
  Arabská x Egyptská

23. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Nad Šárkou x Na Beránce
  Horoměřická x Vostrovská
  Nad Šárkou x Na Kuthence

24. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Vostrovská x Na Pernikářce
   Soborská x Nad Šárkou 

(tenis.kurty)

29. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
   V Šáreckém údolí před č. 84/1444
  V Šáreckém údolí – Žežulka
  V Sedlci proti č. 9/23

30. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Kladenská x Nám. Bořislavka
   U Dejvického rybníčku x Na Rozdílu
  Dělostřelecká x Slunná

1. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Cukrovarnická x U Laboratoře
  Macharovo nám.  
  Pod Vyhlídkou mezi č. or. 4–6

10. 2015 16.00–20.00 hod.
   Sibeliova x Na Hubálce  

(před zeď č. 23)
  Pod Novým lesem x Nový lesík
  nám. Před bateriemi x U V. baterie

21. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Říčanova x Řečického
  8. listopadu x U Kaštanu
   U Ladronky x Dvořeckého (parčík)

22. 10. 2015 16.00–20.00 hod. 
  U Ladronky x Oddělená
  Šultysova x Pětipeského
  Za Oborou x Pozdeňská

26. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Haberfeldova x Anhaltova
  Malobřevnovská x Falcká
  Chýňská x Zličínská

6. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
   U Vojenské nemocnice x  

U III. baterie
  Na Bateriích u č. 27
  Na Petynce (proti autobazaru)

7. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Pod Dvorem – u železniční tratě
  Stamicova x Brixiho
  Střední x Pod Petřinami

8. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Na Okraji x Krásného
  Ve Střešovičkách x Pod Andělkou
  Heyrovského náměstí (u obchodu)

12. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Nad Alejí x Šantrochova
  Brunclíkova x Nad Alejí
  Na Větrníku x Dusíkova

13. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Zeyerova alej x Nad Alejí
  Na Klášterním – parkoviště
  Na Okraji x Na Větrníku

14. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Sestupná x V Domcích
  Nad Hradním potokem x Potoční
   Libocká – na chodník u zast. MHD 

směr Petřiny

15. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Pod Královkou x Nad Kajetánkou
  Pod Drinopolem x Mládeže
  Liborova x Šlikova

19. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Patočkova x Junácká – chodník
   Kopeckého x Pod Věží – vozov. 

před 5/2309
  Bělohorská x Kochanova

20. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Kutnaerovo nám
  Břevnovská – vedle kina
  Hošťálkova x Štefkova
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Z úřední desky
Z ÚŘEDNÍ DESKY

Vážení občané, 
odbor ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Prahy v roce 2015 zorganizoval 
opět projekt SBĚRU BIOODPADU POMOCÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
KONTEJNERŮ (dále jen VOK). 
Akci zajišťuje a hradí odbor ochrany prostředí MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy 
(z paragrafu prevence vzniku odpadů).
Služba bude poskytnuta v následujícím režimu:

    VOK bude přistaven v určeném termínu na max. 3 hodiny
    po celou dobu odborná obsluha bude monitorovat jeho naplňování 

bioodpadem, evidovat počty návozů a  zodpovídat za čistotu 
vysbíraného bioodpadu

    v  případě naplnění kontejneru se kontejner odveze a  již se nepřistaví 
kontejner nový

    VOK je určen pouze pro trvale hlášené občany v Praze
    druh sbíraného bioodpadu: komunální bioodpad (především ze zahrad: 

listí, tráva, větve, neznečištěná zemina, případně kuchyňský bioodpad 
rostlinného původu

NE ŽIVOČIŠNÉ ZBYTKY
NEBUDE K DISPOZICI MOBILNÍ DRTIČ NEBO ŠTĚPKOVAČ 

Odbor ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Prahy 
v  roce  2015 zorganizoval opět projekt sběru objem-
ného odpadu z  domácností pomocí velkoobjemo-
vých kontejnerů (dále jen VOK). Akci zajišťuje a hradí 
odbor ochrany prostředí MHMP z rozpočtu Hl. m. Pra-
hy (z paragrafu prevence vzniku odpadů), kontakt na 
jeho pracovníka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

SLUŽBA BUDE POSKYTNUTA V NÁSLEDUJÍCÍM 
REŽIMU:

    VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze na 
max. 4 hodiny

    po celou dobu odborná obsluha bude monitorovat 
jeho naplňování odpadem, evidovat počty návozů 
a zodpovídat za čistotu vysbíraného odpadu

   VOK je určen pouze pro občany hlavního města  Prahy

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a  linolea, zrcadla, umyvadla, 
vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, autosklo a kovo-
vé předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:

Do kontejneru je zakázáno odkládat živnostenský od-
pad, nebezpečný odpad (např. autobaterie, zářivky, 
barvy, rozpouštědla, motorové oleje a  obaly od nich), 
bioodpad (tzn. veškerý rostlinný odpad), stavební od-
pad, dále pak pneumatiky, elektrospotřebiče, televizo-
ry a pc monitory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Případné další informace získáte na odboru dopravy  
a životního prostředí Úřadu městské části 
na tel. čísle: 220 189 554 Ing. Veronika Beranová.

UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH KONTEJNERŮ V ROCE 2015

PŘISTAVENÍ KONTEJNERŮ  
NA BIOODPAD
Sobota 12. 9.
      Cukrovarnická x Pod Vyhlídkou    9–12 hod. 

Na Větrníku x Dusíkova   9–12 hod. 
Sibeliova x Na Hubálce (před zeď č. 23) 9–12 hod.

Neděle 13. 9. 
      Krohova x Nad Lesíkem   9–12 hod. 

Vostrovská x Na Pernikářce  13–16 hod. 
Ve Višňovce x K Mohyle  13–16 hod.

Sobota  19. 9. 
      Na Ostrohu x Průhledová  9–12 hod. 

Nad Šárkou x Na Kuthence  9–12 hod. 
Dělostřelecká x Slunná   9–12 hod.

Sobota  26. 9.  
      U Ladronka x Dvořeckého  9–12 hod. 

Soborská x Nad Šárkou (tenisové kurty) 9–12 hod. 
U V. baterie x nám. Před Bateriemi 9–12 hod.

Sobota 10. 10.
      Zeyerova Alej x Nad Alejí  9–12 hod. 

Říčanova x Řečického   9–12 hod. 
Chýňská x Zličínská   9–12 hod.

14. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Na Ostrohu x Průhledová
  Na Klimentce x Na Míčánce
  Na Fišerce x Na Špitálce

15. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Zengrova x Na Kvintusce
  Kolejní x Zelená
  Koulova x Čínská

16. 9. 2015 16.00–20.00 hod.  
  Velflíkova x Flemingovo nám.
  Studentská x Zikova
  Šárecká x Mydlářka

17. 9. 2015 16.00–20.00 hod.  
   Velvarská x Kanadská – u separace
  Kladenská x Nad Tratí
  Kladenská x K Lánu

21. 9. 2015 16.00–20.00 hod.  
  Africká x Alžírská
  Africká x Etiopská
  Africká x Kamerunská

22. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Arabská x u gymnasia
  Tobrucká – parkoviště
  Arabská x Egyptská

23. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Nad Šárkou x Na Beránce
  Horoměřická x Vostrovská
  Nad Šárkou x Na Kuthence

24. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Vostrovská x Na Pernikářce
   Soborská x Nad Šárkou 

(tenis.kurty)

29. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
   V Šáreckém údolí před č. 84/1444
  V Šáreckém údolí – Žežulka
  V Sedlci proti č. 9/23

30. 9. 2015 16.00–20.00 hod.
  Kladenská x Nám. Bořislavka
   U Dejvického rybníčku x Na Rozdílu
  Dělostřelecká x Slunná

1. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Cukrovarnická x U Laboratoře
  Macharovo nám.  
  Pod Vyhlídkou mezi č. or. 4–6

10. 2015 16.00–20.00 hod.
   Sibeliova x Na Hubálce  

(před zeď č. 23)
  Pod Novým lesem x Nový lesík
  nám. Před bateriemi x U V. baterie

21. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Říčanova x Řečického
  8. listopadu x U Kaštanu
   U Ladronky x Dvořeckého (parčík)

22. 10. 2015 16.00–20.00 hod. 
  U Ladronky x Oddělená
  Šultysova x Pětipeského
  Za Oborou x Pozdeňská

26. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Haberfeldova x Anhaltova
  Malobřevnovská x Falcká
  Chýňská x Zličínská

6. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
   U Vojenské nemocnice x  

U III. baterie
  Na Bateriích u č. 27
  Na Petynce (proti autobazaru)

7. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Pod Dvorem – u železniční tratě
  Stamicova x Brixiho
  Střední x Pod Petřinami

8. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Na Okraji x Krásného
  Ve Střešovičkách x Pod Andělkou
  Heyrovského náměstí (u obchodu)

12. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Nad Alejí x Šantrochova
  Brunclíkova x Nad Alejí
  Na Větrníku x Dusíkova

13. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Zeyerova alej x Nad Alejí
  Na Klášterním – parkoviště
  Na Okraji x Na Větrníku

14. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Sestupná x V Domcích
  Nad Hradním potokem x Potoční
   Libocká – na chodník u zast. MHD 

směr Petřiny

15. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Pod Královkou x Nad Kajetánkou
  Pod Drinopolem x Mládeže
  Liborova x Šlikova

19. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Patočkova x Junácká – chodník
   Kopeckého x Pod Věží – vozov. 

před 5/2309
  Bělohorská x Kochanova

20. 10. 2015 16.00–20.00 hod.
  Kutnaerovo nám
  Břevnovská – vedle kina
  Hošťálkova x Štefkova
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AK TUALIT Y ZE ŠESTKY

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09:  
PŘEDSEDA: Ing. Jaromír Vaculík, 
tel. 602 492 692, jvaculik@praha6.cz.  
MÍSTOPŘEDSEDA: Ing. Mi le na Hanušová,  
tel.. 737 209 713, mhanusova@praha6.cz  
MÍSTOPŘEDSEDA: Jiří Růžička,  
tel. 602 176 922, jruzicka@praha6.cz.  
E-mail klub: jvaculik@praha6.cz.  
Schůzka se zastupiteli po dohodě.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STRANY 
ZELENÝCH: PŘEDSEDA, RADNÍ: 
MUDr. Antonín Nechvátal, tel.: 774 077 650, 
anechvatal@praha6.cz. ZÁSTUPKYNĚ   
STAROSTY: Mgr. Petra Kolínská, 
tel.: 776 552 022, pkolinska@praha6.
cz. ZASTUPITELKY, ZASTUPITELÉ: 
Mgr. Pavla Ducháčková Chotková, 
tel.: 608 260 230, pduchackova@praha6.cz, 
Mgr. Karolína Brabcová, tel.: 731 321 737, 
kbrabcova@praha6.cz. Mgr. Jan Sládek, 
tel.:  775 999 689 jsladek@praha6.cz, 

Ing. Vladimír Šraier, MBA,  tel.: 602 276 999, 
vsraier@praha6.cz.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO PRAHA  6:  
PŘEDSEDA: Ing. Roman Mejstřík, 
rmejstrik@praha6.cz, 603 418 940; 

778 543 832. MÍSTOPŘEDSEDA: Zdeněk 
Hořánek, zhoranek@praha6.cz, 602 336 140.  
Schůzka je možná po domluvě. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAN: PŘEDSEDA 
KLUBU: Ing. Mgr. Libor Bezděk, 777 662 533, 
e-mail: bezdek@ddmpraha.cz, ZÁSTUPCI: 
Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz, tel. 220 
189 170, MUDr. Iveta Borská, e-mail: 
borska.iveta@seznam.cz, Ing. Mgr. Oldřich 
Kužílek, e-mail: kuzilek@otevrete.cz

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS: Setkání se za-
stupiteli ODS po předchozí dohodě v Oblastní 
kanceláři ODS Praha 6, Vítězné náměstí 13, 
Praha 6. Kontaktní e-mail: klub@odspraha6.cz 
a www.odspraha6.cz

ZASTUPITELSKÝ KLUB ČSSD: Setkání 
se zastupiteli ČSSD (Miloš Balabán, René 
Pekárek, Štěpán Stupčuk, Lucie Válová) 
lze dohodnout na obvodním sekretariátu 
ČSSD v Praze 6, Bělohorské tř. č. 76; tel. čísla: 
220 510 887, 602 459 163, případně e-mail: 
ovv.praha6@cssd.cz, nebo je kontaktovat 
na www.praha6.cz

ZASTUPITELSKÝ KLUB KSČM: Setkání 
občanů se zastupiteli KSČM lze dohodnout 
v sekretariátu OV KSČM v Zikově ulici č: 21;  
tel: 224 324 168 nebo 224 325 877; nebo 
přímo s jednotlivými zastupiteli:  
PhDr. Helena Briardová tel. 723 607 243, 
Ing. Jiří Dolejš tel. 775 733 171(asistent), 
JUDr. Ivan Hrůza tel. 296 814 111.

ZASTUPITELÉ KDU-ČSL: Mgr. Jan Bartůšek, 
jan-bartusek@seznam.cz, MUDr. Marián 
Hošek, marian.hosek@seznam.cz ,  
tel.: 603 169 266

KONTAKTY NA ZASTUPITELSKÉ KLUBY

Rada MČ Praha 6 se na svém jednání postavila proti návrhu obecně 
závazné vyhlášky o stanovení pravidel pro pohyb psů na veřejném 
prostranství na území hlavního města Prahy. Místo toho sama do-
poručila jasně definovat soubor lokalit, kde bude platit zákaz vol-
ného pobíhání psů a úplný zákaz jejich vstupu (jako např. dětská 
hřiště, prostory pro seniory, okrasné záhony, apod.).

Vedení Prahy 6 se navíc jednomyslně usneslo na nutnosti částečně 
přepracovat navrhované změny autobusových linek 180 a 131 na 
svém území. Důvodem je, že změny by zejména v oblasti Břevnova 
vedly k výraznému zhoršení dostupnosti MHD. Změny původně 
iniciovala organizace ROPID v souvislosti s letošním prodloužením 
trasy metra A. 

Praha 6 se připojila k podporovatelům mezinárodního soutěžní-
ho filmového festivalu Life Sciences Film Festival a schválila mu 
finanční podporu ve výši 150 tisíc korun. V týdnu od 12. do 18. října 
2015 tak projekce s tematikou potravin, zdraví a udržitelného roz-
voje oživí prostory České zemědělské univerzity, Kampusu Dejvice 
a Národní technické knihovny.

Divadlo Semafor založené v roce 1959 získá od radnice Prahy 6 do-
taci ve výši 1 091 144 korun. Jedná se o jednorázové a mimořádné 
opatření na pokrytí ztráty z loňského roku i vzhledem k desátému 
výročí působení Divadla Semafor v Praze 6. 

Společnost Scio zahájila s radnicí jednání o zřízení další soukromé 
školy i v Praze 6. Rada tento záměr jednomyslně podporuje. 

BRÍFINK Z RADY
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OHLÉDNUTÍ

Spitfiry 
  v Ruzyni
Československé letce z  druhé světové války připomíná nový po-
mník v parčíku u Terminálu 3 ruzyňského letiště. Odhalen byl dne 
24. srpna 2015 u příležitosti 70. výročí návratu tří stíhacích a jed-
né bombardovací perutě Royal Air Force (RAF) z  Velké Británie 
do osvobozené vlasti. „Jako skupina dlouholetých příznivců RAF  
chceme připomenout památku československých letců,“ uvedl Mi-
lan Špineta ze Sdružení československých zahraničních letců. Češ-
tí a slovenští piloti tvořili v RAF jednu z největších skupin – v době 
druhé světové války jich působilo v řadách Britského vojenského 
letectva přibližně 2 500, skoro pětina z nich se konce války nedo-
žila. Zapsali do paměti obyvatel Spojeného království zejména při 
slavné bitvě o Británii, během níž nacisté utrpěli první významnou 
porážku.  

Odhalení pomníku předcházel přelet stíhaček gripen, které tak 
vzdaly hold československým letcům bojujícím v RAF.

Autorem památníku je architekt Martin Zajíček ze Slaného. Jeho 
železobetonová konstrukce připomíná vítězný oblouk. Korpus je 
obložen ušlechtilým kamenem – leštěnou žulou, na níž jsou při-
pevněny symboly všech čtyř československých perutí a  letecký 
znak. Pomník také vyobrazuje dva britské stíhací letouny Spitfire, 
které za války používaly RAF a  letectva spojeneckých armád. „Byl 
to hodně zodpovědný úkol. Oživil jsem v  sobě všechno, co jsem 
kdysi jako kluk čítával, a snažil se vytvořit něco, co by mělo trvalou 
hodnotu, aby to nebylo smutné a vyzařovalo to určitý optimismus. 

Přiletěli hrdě, vrátili se jako vítězové, takže i  v  tom je symbolika 
toho ztvárnění. Je to v podstatě vítězný oblouk a dá se to vysvětlit 
i jako dveře domů nebo návrat domů,“ přiblížil architekt Zajíček.

Akce se zúčastnili váleční veteráni, Emil Boček – nejspíš posled-
ní žijící pamětník, který se před sedmdesáti lety ve svém Spitfiru 
mohl po šesti letech konečně vrátit domů – vdovy po zesnulých 
letcích, náčelník generálního štábu Josef Bečvář i  další osobnos-
ti, včetně kardinála Dominika Duky, Dagmar Havlové a  Ondřeje 
Koláře – starosty městské části Praha 6, která vedle soukromých 
firem podpořila vznik památníku částkou 25  tisíc korun. Řečníci 
při odhalování památníku připomněli, že účast československých 
letců v Británii patří k nejslavnějším kapitolám české historie. Je-
jich pronásledování komunistickým režimem ale ke kapitolám nej-
ostudnějším. 

TICHÝ DŮM  
NA HANSPAULCE 
Letos, po celý rok, si průběžně připomínáme 70. výročí konce 
druhé světové války. Tuto dobu evokuje také nenápadný dům 
na Hanspulce. 27. září 1941 vnikli do vily ve Fetrovské ulici č.  4 
gestapáci a důkladně ji prohledali. V domě žili manželé Jarosla-
va a  Alois Eliášovi. Inženýr Eliáš, divizní generál československé 
armády, v uvedený den ještě ministerský předseda protektorátní 
vlády, byl již toho dne v Praze zatčen. Gestapo prohledávalo také 
jeho kancelář. Zastupující říšský protektor R. Heydrich vydal na-
řízení o  výjimečném stavu, nechal okamžitě popravit skupinu 
důstojníků včetně generálů a další odbojáře. Následující den vy-
hlásil stanné právo. 

Alois Eliáš se narodil na Královských Vinohradech 29. září 1890, 
takže je tomu právě sto dvacet pět let. Do Fetrovské ulice, která 
vznikla roku 1929, se stěhoval již jako zkušený a úspěšný inženýr 
a významný důstojník čs. armády. Přehled států a výčet míst, kde 
působil jako voják, inženýr a diplomat, by zabral dost řádků. Se 
zkušenostmi z 1. světové války, zejména z legií, a z roku 1919 se 
rozhodl pro profesionální vojenskou dráhu. Brzy byl povolán na 
ministerstvo obrany, poté do generálního štábu, vyslali jej na od-
zbrojovací konferenci v Ženevě. Opět byl pověřován velitelskými 
funkcemi a jako divizní generál byl v čase Mnichova v září 1938 

povolán na minister-
stvo obrany. Při tra-
gických proměnách 
státu pře vzal nově 
zřízené minister-
stvo dopravy a  dne 
27. dubna 1939 přijal 
úlohu ministerského 
předsedy protek-
torátní vlády. Tlaky, 
jimž byl v  oné etapě 
života vystaven, si 
v  úplnosti dnes již 
nelze vybavit. Tajně 
figuroval mezi před-
staviteli od bo jové 
organizace Obrana 

národa. Měl napojení na zahranič ní od boj prezidenta E. Beneše 
a na vedení domácích odbojových organizací a skupin. Byl ovšem 
příliš v centru pozornosti. Nacistický soud 1. října 1940 odsoudil 
A.  Eliáše k  smrti. Po úspěšném atentátu čs. zahraničních vojáků 
na R. Heydricha v Praze propuklo nacistické násilí v protektorátu 
vrchovatě. Navečer 19.  června 1941 byl A. Eliáš odvezen z  pan-
krácké věznice a  spolu s  dalšími pětadvaceti vězni v  Kobylisích 
popraven zastřelením.

V  roce 1946 byl Alois Eliáš povýšen in memoriam na armádní-
ho generála. Před pěti lety, ke 120. výročí jeho narození, byla 
na domě č. 4 ve Fetrovské ulici odhalena pamětní deska.  

KrB / Foto: autor

TŠ
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Původní návrší s  loukami, sady a  vinicemi se vyvinulo do vilové 
čtvrtě, bez níž by si dnes Prahu ani nešlo představit. Jednou 
z  nejstarších dominant čtvrti je kostel svatého Matěje, jehož 
historie sahá do hlubokého středověku. První písemná zmínka 
o  něm se objevuje již na počátku patnáctého století, ale dle 
pověstí na jeho místě stával kostelíček ještě mnohem dříve. 

Jsou zde patrny i  pozůstatky viničních usedlostí, které tu stávaly 
již od doby Karla IV., jež vinice v  Praze hojně zakládal. Bohužel 
zdejším vinicím nepřály historické události na přelomu 19. a  20. 
století, a  tak byly postupně několikrát zpustošeny nepřátelskými 
vojsky. Nejvíce při obléhání Prahy Švédy a  při válce o  rakouské 
dědictví. Po bojích byly některé vinice s rozvrácenými usedlostmi 
znovu obnoveny, jiné zarostly trávou a stromy, až zmizely docela. 
V  jedné ze zaniklých usedlostí se nacházel věhlasný hostinec 
Šipkapas, německy Schipkapas. Jak již mutace názvu napovídá, 
scházeli se zde hlavně německy mluvící hosté, kteří si zde udělali 
svoji základnu. Majitel hostince původně pocházel z  pohraničí 
a  v  okolí se mu neřeklo jinak než Osman Paša. Tato přezdívka 
vznikla od jeho extravagantního vzhledu, v  hospodě totiž často 
obsluhovat s červeným fezem na hlavě. Svého času hostil i takové 
osobnosti jako Maxe Broda s  Franzem Kafkou, kteří sem zavítali 
zapíjet žal po rozchodu Broda s dlouholetou láskou.

Hlavní rozvoj Hanspaulky spadá do dvacátých let, kdy zde nastal 
obrovský stavební boom a vzniká plošně nejrozsáhlejší pražská vi-
lová čtvrť.

Naše vycházka začíná v  ulici Na Hanspaulce, kde na rohu s  Kro-
cínovskou ulicí najdeme dům s  velmi bohatou historii. Dnes ji 
přímo připomíná už jen plaketa na její fasádě, prozrazující účel 
stavby. Jedná se totiž o  jednu z  místních hospod, a  rovnou o  tu 
nejvěhlasnější. Bývalá hospoda U Tyšerů zde stála již od třicátých 
let, známá je však spíše pod legendárním názvem Houtyš. Zde se 
za minulého režimu scházely nejen osobnosti disentu, ale také 

muzikanti, kteří zde pořádalI koncerty. Vystupovali zde například 
Ivan Hlas s kapelou Bluessberry nebo muzikant Ondřej Hejma.

O  několik ulic dále v  labyrintu hanspaulské čtvrti nalezneme 
malou oázu funkcionalistické architektury. Reprezentují ji vily od 
předních českých architektů, objevíme tu i první funkcionalistickou 
vilu v  Praze vůbec – vlastní vilu architekta Evžena Linharta. 
Jako protipól bělostných realizací vyrostly ve stejné ulici počát-
kem padesátých let bytové domy ve stylu socialistického 
realismu s  typickými dobovými domovními znameními. Naštěstí 
respektovaly výškovou zástavbu čtvrti, takže nepůsobí moc rušivě. 
Od architektury “sorely” se projdeme příjemnou procházkou po 
hlavním bulváru se širokým zeleným pruhem uprostřed, kde nás 
zaujme důstojná budova školy ze třicátých let. Odtud to máme 
už jen kousek do ulice Na Karlovce, kde nalezneme vlastní vilu 
architekta Antonína Engela, mimo jiné tvůrce urbanistického 
plánu Dejvic.

Vila, která hostila slavnou osobnost, se nachází v  ulici Kadeřáv-
kovská. Jak hlásá pamětní plaketa, bydlel zde herec a  komik 
Vlastimil Burian, který nám po sobě zanechal ikonický odkaz 
ve svých filmech a  postavách. Společnost Buriana znala jako 
zábavného společníka, v  soukromí byl však melancholický, 
náladový a měl deprese – trpěl maniodepresivními stavy. I proto 
se často uzavíral v  této vile, kterou měl elegantně a  luxusně 
zařízenou. Každodenně sportoval, protože zde nechyběla velká 
tělocvična, bazén a  tenisový kurt. což byl na tu dobu nevídaný 
luxus. 

Nyní už míříme dolů do Dejvic, kde není možné minout areál Fran-
couzských škol. Ihned po dostavění Francouzských škol se na ně 
začala jezdit dívat nejen odborná veřejnost, ale i  laici z  řad nad-
šenců pro architekturu a staly se tak vzorem pro další zahraniční 
realizace. A touto slavnou realizací naši vycházku také zakončíme. 

Autoři: Kateřina Racková, Petr Ryska

Přijďte s námi prožít hanspaulský kolorit na komentované 
vycházce s Prahou Neznámou v sobotu 26. 9. ve 14.00 hodin, 
sraz je na zastávce autobusu č. 131 Hanspaulka ve směru na 
Bořislavku (před Tescem). Místa si prosím předem rezervujte 

na info@prahaneznama.cz nebo na telefonu 773 951 996.

HANSPAULKOU  
OD „HOUTYŠE“  
AŽ KE KRÁLI KOMIKŮ
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PRAVIDELNOU SOUČÁSTÍ OSLAV VÝROČÍ ZALOŽENÍ 
PRAHY 6 JE OPERNÍ PŘEDSTAVENÍ V  PŘÍRODNÍ 
SCENÉRII ŠÁRKY. 

První zářijová neděle v  Šárce patřila velké divadelní podívané. 
V  podání celkem 250 účinkujících – sólistů, orchestru a  sboru 
Národního divadla v  Praze zaznělo nádherné dílo Antonína 
Dvořáka, opera Rusalka. Přišlo se na ni podívat 9 tisíc lidí, kteří 
si užívali atmosféru přírodního amfiteátru, navzdory větrnému 
a chladnému počasí. 

Mnozí z nich zavítali na operu úplně poprvé, protože je přilákalo 
pro klasickou hudbu netradiční prostředí. Děti byly okouzlené 
pohádkovými postavami a hlavy rodin zase ocenily, že vstup byl 
zdarma. Produkci, která je evropským unikátem svého druhu, 
zajišťovalo Originální hudební divadlo Praha ve spolupráci 
s Městskou částí Praha 6. Ta celou akci zcela financuje.

Významně pomohlo také vedení Národního divadla. Bylo za-
potřebí i  odvahy umělců, kteří vystupují v  přece jen nezvyklých 
přírodních podmínkách: „Zpívání pod širým nebem má vždy svá 
úskalí, ale právě ten adrenalin mě na tom baví,“ vysvětluje před-
stavitel Prince, sólista opery Národního divadla, Aleš Briscein. 
Jako Rusalka vystoupila Pavla Vykopalová, jako Ježibaba Kateřina 
Jalovcová, Cizí kněžnu zpívala Ivana Šaková. Role Vodníka se již 
tradičně ujal Luděk Vele, který má k  amfiteátru v  Šárce obzvlášť 
vřelý vztah, protože sám v Praze 6 bydlí. Orchestr vedl dirigent 
Jan Chalupecký.

Oblíbenost a  popularita představení a  zájem o  operu v  přírodě 
vzrůstá. Opera v Šárce má tradici od roku 1913 a v historii zde zpí-
valy ty největší hvězdy, včetně Emy Destinnové. Jenže postupem 
času se měnily jak akustické, tak společenské podmínky celé akce 
a ta časem zanikla. Tradici se podařilo opět obnovit až v roce 2005 
operním a divadelním nadšenkyním Janě Divišové a operní zpě-
vačce Renée Nachtigallové.

KM

Součástí letošního festivalu architektury a urbanismu Architecture 
Week, který probíhá až do 18. října 2015 v  Jiřském klášteře na 
Pražském hradě, je i  rozsáhlá expozice Prahy 6, kterou připravila 
naše radnice. Stojí za to si ji prohlédnout. Architekt Bohuslav 
Beránek výstavu koncipoval netradičně. Hledal unikátní lokality, 
kterých je v  naší městské části celá řada, a  soustředil se na 
památky, které jsou obestřené tajemnem, mysticizmem a  jistou 
magií. Praha 6 je zde netradičně představena ukázkami staveb 
a osobností, které tento svět tajemna přibližují nejen na panelech 

s  texty a  dokumentací, ale i  prostřednictvím zdařilých modelů. 
Rudolf II. a  Císařský mlýn, domek Tycha Braha na Pohořelci, 
mystický letohrádek Hvězda, tajuplnosti Břevnovského kláštera 
a řada dalších budov i osobností dávné i nedávné historie, které 
tento region ovlivnily svojí prací, uměním, vyná lezy, architekturou. 
Výstava, včetně bohaté audiovizuální prezentace dokládá, že 
genius loci jednotlivých částí Prahy 6 má i jinou stránku. Stránku 
plnou tajemna, které je krásné objevovat.

JM

Praha 6 Na Hradě

PIKNIK S RUSALKOU: 
VELMI PŘÍJEMNÝ ZPŮSOB  
OPERY
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NEJVĚTŠÍ FESTIVAL VOLNÉHO ČASU LADRONKAFEST 
NABÍDNE 12. ZÁŘÍ MEZI 11. A  22. HODINOU NA 50 TIPŮ 
NA NEJRŮZNĚJŠÍ KONÍČKY, DRUHY SPORTŮ, UMĚLECKÉ 
A  T VŮRČÍ DÍLNY, TANEČNÍ STYLY. PRO ODVÁŽNĚJŠÍ 
JE PŘIPRAVENA INSPIRACE V  PODOBĚ VYSTOUPENÍ 
FREESTYLISTŮ NEBO ADRENALINOVÁ SHOW. 

Při některých atrakcích nasadí vlastní kůži i celebrity. Odpoledne 
se svými dětmi na Ladronce stráví například Agáta Prachařová, Es-
ter Janečková, Kristina Kloubková nebo Vincent Navrátil. Během 
odpoledne živě vystoupí hvězdy muzikálu Romeo a Julie, jejichž 
fanoušci se mohou těšit i na autogramiádu zpěváků.

Na Ladronkafestu také vyvrcholí letošní ročník projektu Letní 
výzva pro srdcaře, který probíhá celé léto ve spolupráci s Nadací 
Naše dítě. Účastníci si po registraci na www.jedenmesicbezce.cz 
zvolí částku, kterou za každý uběhnutý kilometr na konci léta da-
rují právě Nadaci Naše dítě.

Pro děti bude ve spolupráci s OCRA CZ (Česká asociace extrémních 
závodů) připraven menší překážkový závod. Na start dětského zá-
vodu se postaví i dcera televizní moderátorky Kristiny Kloubkové 
Jasmína, syn modelky Agáty Prachařové Kryšpín a dcera herečky 
Veroniky Žilkové Kordula.

Mistrovství ČR v poweriser (skákací boty), Český pohár ve slackline 
(balancování na popruhu upevněném mezi dvěma body) nebo 
Pole Battle League, chybět nebudou také Star Wars postavy, 
Romeo a Julie a LIPO.

KM

LADRONKAFEST  
NABÍDNE 50 MOŽNOSTÍ  
JAK TRÁVIT VOLNÝ ČAS

Ladronkafest
adrenalin & sport & show & music

12. 9. 2015
starosta městské části praha 6 ondřej kolář 

Vás zVe na nejVětší festiVal Volného času

koncert LIPo, autogramiáda  
a Vystoupení hVězd muzikálu  

romeo a JuLIe, finále soutěže  
studentských kaPeL

park ladronka
11:00–20:00 hod.

VŠechno, co tě BaVÍ! 
VstuP Zdarma | 50 růZných aktIVIt



26 září 2015

VOLNÝ ČAS NA ŠESTCE

LETOŠNÍ ROČNÍK MĚSÍCE ZDRAVÉ ŠESTKY NABÍDNE A PŘEDSTAVÍ 
NESPOČET ZAJÍMAVÝCH AKTIVIT, KTERÝMI SI MŮŽETE SVÉ VOLNÉ 
CHVÍLE ZPŘÍJEMNIT A  SKVĚLE SE POBAVIT. PO CELÝ MĚSÍC ZÁŘÍ 
MÁTE MOŽNOST NAVŠTÍVIT VÍCE NEŽ TŘI DESÍTKY ORGANIZACÍ, 
KTERÉ NABÍZÍ TÉMĚŘ 200 DRUHŮ AKTIVIT PRO VŠECHNY VĚKOVÉ 
KATEGORIE. 

A  protože všechno je v  lidském těle provázané a  platí, že „ve 
zdravém těle  zdravý duch“, můžete zapracovat nejen na své fyzičce, 
ale i na duševní kondici. Součástí nejsou jen sportovní a zdravotní 
aktivity, ale i kulturní programy. „Jak se říká, kdo si hraje, nezlobí. 
Mám proto radost, že můžeme našim občanům napříč generacemi 
nabídnout takovou širokou škálu možností využití volného času. 
Doporučuji všem zájemcům, aby přišli, určitě si každý najde, co ho 
baví,“ říká radní Milena Hanušová (TOP 09).

Na webu www.zdravasestka.cz si projděte kalendář akcí Měsíce 
Zdravé Šestky! Vyberte si, co chcete navštívit, a sestavte si vlastní 

jedinečný program. Pozitivní zprávou je, že veškeré aktivity jsou 
zdarma.

Naučte se bojovému umění, zaběhněte orientační běh, zacvičte si, 
zkuste základy gymnastiky, florbalu, zahrajte si stolní tenis či volej-
bal, objevte break dance nebo se díky nám propracujte na prestiž-
ní golfový turnaj. Čekají na vás i divadelní představení nebo kurzy 
rozvoje tvořivosti, navštivte výtvarné dílny malování či keramiky. 
Pokud si chcete zjistit fakta o prevenci nebo něco o svém zdravot-
ním stavu, navštivte 16. září stánek Hygienické stanice hl. m. Prahy 
na Kulaťáku.

„Zářijový program v  rámci Měsíce Zdravé Šestky navazuje na 
dobrou tradici. Jsem rád, že nabídka je letos bohatá, a  věřím, že 
splní nároky všech těch, kteří hledají kreativní využití volného 
času," dodává zastupitel Prahy 6 Marián Hošek (KDU-ČSL).

KM

V KONDICI S MĚSÍCEM ZDRAVÉ ŠESTKY, A TO ZDARMA

Akce „donáška 
balené vody 
domů zdarma“ 
pokračuje
PŘIHLÁŠENÝM SENIORŮM 
A HENDIKEPOVANÝM PŘINESOU 
VODU V SÁČCÍCH AŽ DO BYTU. 

Když neteče voda, je to nepříjemné, a  to 
zvláště pro seniory nebo hendikepované 
spoluobčany, kteří si vodu z přistavených 
cisteren mohou opatřit jen s velkými obtí-
žemi. Příjem tekutin je důležitý v každém 
věku. Ve stáří může jejich nedostatek způ-
sobit i celkový kolaps, protože organizmus 
je citlivější např. i  vlivem léků nebo kvůli 
inkontinenci. Navíc senioři mohou mít 
i  snížený pocit žízně. Zajištění dostateč-

ných zásob vody v domácnosti je pro tyto 
skupiny obyvatel životně důležitý.

Právě proto byl vymyšlen projekt Praž-
ských vodovodů a  kanalizací (PVK), do 
kterého se zapojily i  Úřad městské části 
Prahy 6 a  Český červený kříž. Jeho pra-
covníci přinesou balenou pitnou vodu 
v praktických sáčcích až domů – samozřej-
mě zdarma. Při návštěvě se vždy prokáží 
identifikačními průkazy. Speciální dvoulit-
rové hygienické sáčky a celý proces plnění 
vody i  její distribuce podléhají pokynům 
hygienika hlavního města Prahy. Sáčku 

dostanou občané tolik, kolik bude potře-
ba úměrně délce havárie.  

Pokud v  některé z  oblastí šestého praž-
ského obvodu nepoteče voda déle než 
5 hodin, občané budou samozřejmě jako 
obvykle zásobováni pitnou vodou z  ci-
steren. 

Pokud jste se nestihli přihlásit k  registra-
ci během letních měsíců, můžete vyplnit 
přiložený formulář (a  poslat ho poštou 
nebo přinést do podatelny Úřadu měst-
ské části. Tiskopis lze získat i odevzdat též 
v informačních kancelářích úřadu. 

Najdete ho také na internetových strán-
kách www.praha6.cz. 
Podrobné infor mace získáte telefonic-
ky na čísle 220 189 765 v  pracovní dny 
od 9:00 do 11:00 hodin.

Upozorněte na tuto možnost 
i vaše rodiče či prarodiče, 
kteří ji určitě uvítají!

Jméno:

Příjmení:

Adresa:

Souhlasím, aby mé osobní údaje uvedené v tomto formuláři byly společností 
Pražské vodovody a kanalizace, a. s. uchovávány a zpracovávány v rozsahu ne-
zbytně nutném pro zajištění dodávky balené vody seniorům a hendikepova-
ným v případě delší havárie, a to po dobu trvání mé účasti v tomto programu. 

Podpis:
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Největší letní akcí, kterou přichystala Praha 6, byl Opel Handy 
Cyklo Maraton 2015. Závodilo se napříč celou Českou a Sloven-
skou republikou mezi 28. červencem a 1. srpnem, kdy milovníci 
kol museli překonat vzdálenost 2 222 kilometrů. Nešlo ale o kla-
sický závod ani o dosažení či překonání světových časů a rekor-
dů. Hlavním cílem totiž byla podpora myšlenky sportu bez bariér 
a předsudků.

Kromě několika technických problémů se na dlouhé cestě niko-
mu nic nestalo, i počasí závodníkům přálo. V sobotu 1. srpna pak 
na Ladronce odstartoval závěrečný happening a  předávání cen 
čtyř a osmičlenným soutěžícím cyklotýmům zdravých i hendike-
povaných. Ceremoniál proběhl za účasti starosty městské části 
Praha 6 Ondřeje Koláře, radního pro sport a  volný čas Romana 
Mejstříka – v rolích hostitelů, a pozvaných významných osobnos-
tí: pražské primátorky Adriany Krnáčové a její první náměstkyně 
Evy Kislingerové i sponzorů a partnerů. Ti na hlavním pódiu slav-
nostně korunovali ciklisty, kteří si dojeli pro zlato, stříbro nebo 
bronz. Městská část Praha 6 na akci připravila bohatý doprovod-
ný program: na hlavní scéně koncert skupiny The Cell, vystoupení 
slovenského rappera Bekima; na vedlejším pódiu pak například 
vystoupení profesionálního BMX jezdce Dominika Nekolného 
nebo krasojízdu Káti Janáčkové a Štěpánky Řasové. Celý happe-
ning vyvrcholil ve 20 hodin vystoupením skupiny Mangdrage.

Závodní tým radnice Prahy 6 a Nadačního fondu Šestý smysl do-
jel s časem 93 hodin a 6 minut na 23. místě. Duchovním otcem 
akce je hendikepovaný sportovec Heřman Volf (Cesta za snem). 
Cyklotým Prahy 6 a  Nadační fond Šestý smysl podpořil zlatý 
paralympionik David Drahonínský a  legenda české paracyklis-
tiky Josef Lachman. Komponovaným odpolednem na pražské 
Ladronce provázel moderátor ČT sport Michal Dusík. Celý prů-
běh soutěže bylo navíc možné sledovat v  podstatě on-line na 
www.111hodin.cz.

Na ZŠ Červený vrch si každé úterý a čtvrtek od 19 hodin můžete vy-
zkoušet zdarma hodinu zajímavého sportu – taekwonda. Jeho do-
slovný překlad znamená „Životní cesta rukou a nohou“ Tam, kam 
cvičenec dospěje symbolikou pásku, má zároveň dospět i v hlavě. 
Už to samotné napovídá, že nejde o nějaké bezhlavé mlácení sou-
peře, ale promyšlený systém pohybů a sebekontroly. Ačkoliv cílem 
je tvrdý úder povolenou technikou do povolené části těla, platí 
přísná pravidla fair play. Když děti proniknou do podstaty tohoto 
sportu, stanou se naopak méně agresivními, protože si uvědomují, 
co mohou způsobit. Velkým pozitivem je, že v případě ohrožení se 
dovedou účinně bránit. Kurzy taekwonda jsou vhodné už i pro děti 
od 4 let, ale začít cvičit můžete i v dospělosti.

„Velkou výhodou taekwondo WTF je komplexní zapojení celého 
těla, rozvíjení rychlosti, síly a  flexibility,“ vysvětluje trenér Martin 
Břeň. „V našem klubu se soustředíme především na praktické vyu-

Cíl nejdelšího cyklomaratonu v Česku? Ladronka

Kino Dlabačov, situované v  břevnovské dominantě hotelu Pyra-
mida se po letech vrací na kulturní mapu Prahy. V současné době 
se jedná o  jediné provozuschopné kino v  Praze 6, proto se jeho 
fungování a zachování rozhodla finančně podpořit i radnice této 
městské části. Programová nabídka bude rozšířena o  divadelní 
představení, koncerty a  výstavy. Dlabačov zahájí svou činnost 
10.  října pestrým programem pro děti i  dospělé, detaily budou 
včas zveřejněny.  

„Pevně věříme, že se nám podaří vytvořit stálou kulturní scénu 
Prahy 6, která svojí programovou pestrostí uspokojí všechny 
věkové kategorie,” říká produkční Kristina Charvátová a  dodává: 
„Po uzavření oblíbeného kina Ořechovka našlo na Dlabačově svou 
domovskou scénu tamní divadlo, které postupně uvede všechna 
svá představení. Těšit se můžeme i  na premiéru nové pohádky 
“Obušku, z pytle ven”. 

NÁVRAT LEGENDÁRNÍHO 
KINA DLABAČOV 

TAEKWONDO PRO DĚTI?

JSOU MRŠTNÉ A DOVEDOU SE BRÁNIT

žití prvků tohoto bojového sportu, žáci se tak naučí bránit případ-
nému fyzickému napadení. V souladu s filozofií tohoto korejského 
olympijského sportu klademe velký důraz také na posílení kon-
centrace, kamarádského chování a sportovní etikety.“

Trénovat můžete jen tak pro radost, nebo si troufnout i na soutěže: 
V červnu se v Praze konalo mistrovství České republiky v Taekwon-
do WTF". „Čtyři závodníci si totiž odnesli bronzovou medaili,“ po-
chvaluje si trenér výkonnost svých svěřenců. 

VÝSLEDKY: OSMIČLENNÉ TÝMY

1. místo – Desafio – 75 hodin 45 minut 
2. místo – AZ Pokorný – 77 hodin 9 minut 
3. místo – RAAM 2014 pro školu Svítání 78 hodin 33 minut

  ČTYŘČLENNÉ TÝMY

1. místo – Aegon K4 – 101 hodin 51 minut 
2. místo – Heř-Man – 107 hodin 55 minut 
3. místo – Bronec Píchlej řetěz – 108 hodin 12 minut

Gratulujeme nejen vítězům, ale i těm, kteří se letošního 
Opel Cyklo Handy Maratonu zúčastnili. Vyhráli totiž všichni, 
kteří se nebáli „Jet v tom s námi!“

KM

KCH

KM
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Září je měsícem sklizně, proto budou farmářské trhy překypovat 
nabídkou: „Bohatý výběr najdeme na stáncích s  typicky českým 
ovocem i zeleninou,“ láká na trhy za pořadatele Andrea Vodňan-
ská. „Dozrávají některé letní druhy ovoce, jako jsou broskve, jaho-
dy, maliny, ostružiny, borůvky a zároveň se sklízí jablka, švestky, 
hrušky a dalších druhy. Je také období vinobraní a na něj navazu-
jící produkce českých, respektive moravských burčáků.“

V  Dejvicích můžeme narazit i  na méně známé druhy zeleniny 
a  bylin. Farmáři rádi poradí, co s  nimi. Na zimu se vyplatí 
zásobit českým česnekem a cibulí. V dětském koutku na podzim 
poběží pokračování projektu Malý farmář – děti ochutnají růz-
né druhy ovoce a  zeleniny, něco si sami vyrobí a  dokonce se 
tematicky procvičí i  v  angličtině. Dobrou zprávou pro milovníky 
o farmářských produktů je nový farmářský trh na Petřinách, který 
se bude konat od 10. září každý čtvrtek od 10 do 18 hodin u kolejí 
Na Větrníku mezi ulicemi Ankarská a Na Větrníku. Na Kulaťáku se 
bude farmařit již tradičně každou sobotu mezi 10. a 14. hodinou.

NIKDY NENÍ POZDĚ ZAČÍT SNÍT A  ZKOUŠET NOVÉ VĚCI

Od poloviny září 2015 do konce ledna 2016 otevírá ZŠ a  MŠ Bílá 
za grantové podpory Městské části Praha 6 kurzy pro seniory. 
Výhodou je, že účastníci mohou využívat kvalitní vybavení školy 
i odborné vedení kurzů učiteli. 

Program kurzů je rozprostřen do celého týdne. V  pondělí se 
začíná keramikou, na úterý se mohou zapsat (věční) začátečníci 
na angličtinu, středa je vyhrazena pro práci s  počítačem, a  ve 
čtvrtek se cvičí jóga. „Účastníci kurzů jsou skvělí,“ říká ředitel 

ZŠ a  MŠ Bílá Mgr. Martin Molčík. „Obdivuji jejich píli a  nadšení 
a jsem rád, že od mnohých dostáváme děkovné dopisy, protože 
jim námi nastavená forma maximálně výuky vyhovuje.“

Všechny kurzy jsou přizpůsobeny potřebám seniorů, kteří mají 
zájem o aktivní odpočinek a rozvoj svých schopností, proto není, 
čeho se bát. 

Cena kurzů se pohybuje od 450 do 900 korun za pololetí. Hlásit 
se můžete na e-mailu skola@zsbila.cz, tel.: 246037731, případně 
osobně u hospodářky školy.

KURZY PRO SENIORY:  
V PONDĚLÍ KERAMIKEM, VE ČT VRTEK JOGÍNEM

FARMÁŘSKÉ TRHY SE ROZRŮSTAJÍ:  
v sobotu Kulaťák, ve čtvrtek Petřiny

TIP MĚSÍCE: V  posledních letech se na naše stoly vrátily 
nebo přibyly zejména různé druhy cuket, lilek, pastinák, 
velmi oblíbených dýní, na farmářských trzích na Kulaťáku 
se objeví dokonce například nové druhy barvené mrkve!

VAROVÁNÍ SENIORŮM

V POSLEDNÍ DOBĚ NAVŠTĚVUJÍ SENIORY  
V PRAZE 6 PODVODNÍCI, KTEŘÍ NABÍZEJÍ 

PEČOVATELSKÉ SLUŽBY ZA ÚPLATU.

V PŘÍPADĚ POCHYBNOSTÍ PROSÍME 
KONTAKTUJTE PEČOVATELSKOU SLUŽBU  

PRAHY 6 – TEL. 220 513 315  
NEBO SE OBRAŤTE NA POLICII ČR.

FARMÁŘSKÝ RECEPT MĚSÍCE: 

Grilované mrkve
Potřebujeme:  4 ks barevné mrkve, olivový olej, 2 lžíce medu,  

hrst tymiánu, hrst oříšků, sůl, pepř

Postup: mrkve očistěte pod vodou, osušte a  rozkrojte na půlky. 
Vymažte si pekáček olivovým olejem, položte do něj mrkve 
a  potřete je také. Osolte je, opepřete a  vložte do vyhřáté trouby 
cca na 200 stupňů.

Po dvaceti minutách můžete mrkve obrátit. Polijte je šťávou z půlky 
citronu, potřete medem a můžete k nim přidat i různé druhy oříšků. 
Potom pečte ještě asi 5 minut.

Podávejte k masu jako přílohu nebo si dejte mrkvičku jen tak třeba 
s vychlazeným jogurtem.

ODPOLEDNÍ VYCHÁZKY JARNÍ PRAHOU 
PRO SENIORY S PRAHOU 6

ČTVRTEK 17. 09. 2015 – Od Klárova na Maltézské nám.
Po stopách známých i neznámých osobností.
Sraz je ve 13.30 hod. MHD Klárov, před vstupem 
do Valdštejnské jízdárny (vstupné)

ÚTERÝ 29. 09. 2015 – Od Břevnovského kláštera na Kajetánku
Historie i současnost.
Sraz je ve 13.30 hod. na stanici MHD – Břevnovský klášter
Procházky jsou určené pro seniory MČ Praha 6 starší 65 let  
v dobré kondici a jsou pořádané zdarma (kromě vstupů do 
jednotlivých objektů). Procházkami provází paní E. Vrbatová.
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DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6
www.semafor.cz, tel.: 233 901 384
E-mail: vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod., 
pokud není uvedeno jinak.

16. 09. ST Kytice 800 x
17. 09. ČT  Nejveselejší tragédie 

v Česku
18. 09. PÁ Slečinky a lupiči
19. 09. SO  Osvobozené divadlo 

Semafor  
začátek v 16:00

23. 09. ST Mizina číhá
25. 09. PÁ Kdyby tisíc klarinetů
26. 09. SO  Hodiny jdou 

pozpátku  
začátek v 16:00

28. 09. PO  Prsten pana Nibelunga
29. 09. ÚT Mam'zelle Nitouche
30. 09. ST  Rytíři z Blaníku 

a krasavice Lída
HOSTĚ   
07. 09. PO Všechnopárty
08. 09. ÚT Všechnopárty
14. 09. PO Příběh Coco Chanel
21. 09. PO Všechnopárty
22. 09. ÚT Všechnopárty

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
So 26. 9. 2015 14.00   Kabaret
  16.30 Kabaret
Ne 27. 9. 2015 14.00 Kabaret
  16.30 Kabaret 
Út 29. 9. 2015 10.00 Kabaret
  17.30  Kabaret 

PREMIÉRA
St 30. 9. 2015 19.00 Drákula

VILA PELLÉ 
FRESH SENIOR! 
•  přihlášky na jednotlivé lekce v rámci 

cyklu Babí léto v pohybu
•  přihlášky na první semestr kurzů, které 

začínají od 15. září, celkem 12 lekcí 
Anglická konverzace, Francouzská 
konverzace, Výtvarné kurzy, Dramatická 
dílna, Seminář komunikačních doved-
ností, Trénování paměti, Taj-ji, Kondiční 
a rehabilitační cvičení.

BABÍ LÉTO V POHYBU
Villa Pellé / Písecká brána, nutná rezerva-
ce jednotlivých lekcí

Úterý 15. 9.  
od 10 h  SMOVEY ROZHÝBÁVÁ SENIORY 

– cvičení
od 16 h  MÓDNÍ PŘEHLÍDKA i60 Senior 

fashion – Písecká brána

Středa 16. 9.  
od 10 h  PRVNÍ POMOC V PRAXI  

– Villa Pellé
od 16 h  DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ 

HERECKÉ DÍLNY FRESH SENIOR 
– Písecká brána

Čtvrtek 17. 9.  
od 10 h  TAJ-JI – Villa Pellé
od 16 h  KRESBA V POHYBU – Villa Pellé
Pátek 18. 9.  
od 10 h  AKTIVNÍ VYCHÁZKA SMOVEY  

– Villa Pellé
od 16 h  PROMÍTÁNÍ JEDNOHO SVĚTA  

– Villa Pellé

Úterý 22. září od 16 h, Villa Pellé 
SOUČASNÉ VÝTVARNÉ UMĚNÍ
Stručný výklad očima výtvarnice aka-
demické  malířky Gabriely Novákové 
o nejzajímavějších sou čas ných umělcích.

Změna programu vyhrazena.
Informace na tel.: 224  326 180, nebo  
na info@porteos.cz, www.freshsenior.cz
Villa Pellé, Pelléova 91/10, 160 00 Praha 6 
Písecká brána, K brusce 6, Praha 6

PÍSECKÁ BRÁNA 
MIRIÁDY BAREV
Výstava obrazů malířky Johany Riegro-
vé, která se věnuje abstraktnímu umění. 
8. 9.–19. 9. 2015 

MÓDNÍ PŘEHLÍDKA i60 Senior 
Fashion 
Módní přehlídka ve spolupráci s portálem 
i60.cz v rámci projektu Babí léto v pohybu 
– Fresh senior vitalita.
Úterý 15. 9. od 16 hod.

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ 
HERECKÉ DÍLNY FRESH SENIOR 
Výsledné divadelní představení prázdni-
nové Fresh senior herecké dílny. 
Středa 16. 9. od 16 hod.

PODZIMNÍ HRÁTKY – Dračí sluj 
aneb putování s Vikingy
Multižánrový festival pro děti. 
Neděle 20. 9. od 13 do 18 hodin. Písecká 
brána a okolí.

VÍTÁNÍ DĚTÍ
Tradiční vítání nově narozených dětí 
v Praze 6. Pondělí a úterý 20. a 21. září. 

JAZZ GATE – AGHARTA BAND
renomované hudební uskupení bubení-
ka Michala Hejny se představí ve složení 
Ondřej Kabrna, Vítek Švec a Adam Tvrdý . 
I tentokrát naváže open jam session.
Čtvrtek 24. 9. od 18 hod.

CARMINA BOHEMICA
Klasický sborový repertoár v  podání 
uznávaného ženského pěveckého sou-

boru v rámci Fresh senior klubu.
Úterý 29. 9. od 16 hod.

NA VŠECHNY AKCE VSTUP VOLNÝ

KAŠTAN – scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 praha 6,  
www.kastan.cz, e-mail: kastan@kastan.cz

14. 9. pondělí 20.00 – filmový večer   
Odpad (Brazílie/Velká Británie, 2014) 

15. 9. úterý 19.00 – přednáška s  projekcí 
Pavel Svoboda: Ekvádor – Indiáni pod 
sopkami. 

16. 9. středa 20.00 – koncert Večery 
osamělých písničkářů: Marka Míková, 
Jiří Dědeček, Jiří Konvrzek a Petr Linhart

17. 9. čtvrtek 20.00 – Koncert časopisu 
UNI: Bumfrang 3 + Děti deště

18. 9. pátek 20.00 – koncert  
The Bladderstones a Ondřej Konrád  

19. 9. sobota 15.00 – dětské představení 
Divadlo Kasperle: Kašpárkova dobro-
družství 

19. 9. sobota 20.00 – koncert   
Beata Bocek & Mosskin 

21. 9. pondělí 19.00 – poslechový večer 
Jiří Černý: ro(c)kování 

22. 9. úterý 20.00 – filmový večer: Mallory

23. 9. středa 16.00 – dětské představení 
Sváťovo Sividlo: O červené Karkulce

23. 9. středa 18.00 – Vernisáž výstavy /
vstup volný VěraJandourková: Můj svět 

24. 9. čtvrtek 20.00 – koncert Švihadlo 

25. 9. pátek 20.00 – koncert   
Deziluze, Punčocháče, Generation Jam 

29. 9. úterý 20.00 – koncert Sception 

30. 9. středa 20.00 – koncert Kalousek 
trio

KVÍZ
POZNÁTE, CO JE NA OBRÁZKU?
Odpověď zasílejte do 30. září na adresu 
radnice a obálku označte nápisem KVÍZ. 
Vítěz obdrží zajímavou publikaci. 
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KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Program září 2015
10. 9. 14,30 – 16,00
„Jen pro ten dnešní den“
Pásmo písní připravil Jindřich Kraus.
11. 9. 9,30 – 11,30 Jóga v denním životě
s Vladimírem Mikulášem 
14. 9. Harmonizační cvičení
s Mgr. Hanou Jelínkovou
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina
15.9. „Stop zapomínání“
14,30 – 16,00 Paměťová cvičení
s Irenou Simeonovou, I. a II. skupina
16. 9. 13,00 – 15,30 Výtvarný ateliér
se Zuzanou Valenovou
„Tvoříme korálkové ozdoby“
17. 9. 14,30 – 16,00
„Dívka v rytmu zrozená“
S písněmi a životopisem Inky Zemánkové 
vás seznámí Jiřina Hennlichová.
21. 9. Cvičení na židlích
pro podporu stability s Mgr. Hanou 
 Jelínkovou
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina
22. 9. „Stop zapomínání“
14,30 – 16,00 Paměťová cvičení s Irenou 
Simeonovou, I. a II. skupina
23. 9. 13,00 – 15,30 Výtvarný ateliér
se Zuzanou Valenovou
„Tvoříme zvířátka z korálků“
24. 9. Vycházky Prahou s Emilií 
 Vrbatovou
14,00 – 16,00 „Vyšehrad přepisuje dějiny“. 

Místa, která asi neznáte. Vstup: 10 Kč.  
Sraz: Metro „C“,  zastávka Vyšehrad.
29. 9. „Stop zapomínání“
14,30 – 16,00 Paměťová cvičení s Irenou 
Simeonovou, I. a II. skupina
30. 9. 14,00 – 16,00 Vycházky Prahou 
s Martou Študentovou „Po sedleckých 
pamětihodnostech s výkladem o historii 
Sedlece“. Sraz: 13,30 hod. Vítězné náměstí, 
na zastávce autobusů směr Sedlec. Začá-
tek vycházky ve 14,00 hod. od Domova 
Sedlec, Roztocká 33/13, Praha 6.

MĚSTSKÁ ČÁST 
PRAHA 6 VÁS ZVE  

Šestkohraní     
Kurzy vaření pro děti menší i  větší 
a  výtvarné dílny nabízí zábavně výtvarné 
odpoledne pro děti a  jejich blízké, které 
pořádá MČ Praha 6 ve čtvrtek 17. září 
od 14:00 do 18:00 hod. v  prostorách 
Skleněného paláce na Náměstí Svobody 
728/1 Praha 6. www.praha6.cz

Pražská padesátka   
17. ročník cyklistického závodu startuje 
dne 19. září v 10:00 hod. v ulici Bechyňova, 
Praha 6. MČ Praha 6 je partnerem akce. 
www.prazska50.cz

47. Memoriál Luboše Tomíčka 
Jako již mnoho let, i letos Vás jako partner 
47. memoriálu Luboše Tomíčka zveme 
na Mezi národní závody v  ploché dráze, 

dne 21. 9. 2015 od 19:00 hod. na stadionu 
Markéta. www.speedway-prague.cz

Sportujeme v každém věku 
Městská část Praha 6 a Fakulta tělesné vý-
chovy a  sportu UK Vás zvou na 3.  ročník 
soutěžního odpoledne pro aktivní senio-
ry s  bohatým doprovodným programem 
a  atraktivními sportovními disciplínami, 
který se koná 6. října 2015 od 13.00 do 18.00 
hod. na venkovním sportovišti areálu FTVS, 
José Martího 31, Praha 6. Senioři nad 60 let 
se mohou přihlašovat do 5.  října 2015 na 
e-mailu recepce4@praha6.cz nebo v pra-
covních dnech na telefonu 220 189 636, 
kde sdělí své jméno, kontakt, věk a požado-
vanou velikost trička.

RunTour na Ladronce  
Běžecký seriál RunTour, jehož je MČ Praha 
6 partnerem, zvedne již po čtvrté z  gau-
če zkušené i nadšené běžce všech úrovní 
v  osmi městech po celé České republice. 
Dne 3. října si ve volnočasovém areálu 
Ladronka mohou poměřit své síly všichni, 
kdo milují běh, na tratích 500m, 1 000 m, 
5 km a 10 km. www.run-tour.cz

22. Břevnovské posvícení  
Ve dnech 8.–11. října 2015 propukne v oko-
lí Břevnovského kláštera tradiční 22. Břev-
novské posvícení. Celému čtyřdennímu 
svátku jídla i pití předchází charitativní jízda 
na Kolotoči bez bariér. Samotné posvícení 
začíná v  sobotu 10. října. Pořádá ho Spo-
lek břevnovských živnostníků s podporou 
městské části Praha 6, Břevnovského kláš-
tera a pod záštitou starosty Ondřeje Koláře. 
www.spolekbrevnovskychzivnostniku.cz

VOLNÝ ČAS NA ŠESTCE

Koncertní sezona nazvaná „Břevnovská 
hudební setkání” zahájí slavnostním 
koncertem v  úterý 29. 9. 2015 v  19.30 
hodin v  Tereziánském sále Břevnovské-
ho kláštera harfistka Jana Boušková, mj. 
členka České filharmonie, a  barytonista 
Roman Janál, sólista Národního divadla 
v  Pra ze, který přednese mj.  Dvořákovy 
Biblické písně.

Břevnovská hudební setkání měsíc nabíd-
nou každý měsíc koncerty vynikajících 
českých umělců. Do konce roku budou 
mít návštěvníci ještě možnost vyslech-
nout za doprovodu varhan skvělé sólisty 
na trubku, vítěze mezinárodní rozhlaso-
vé soutěže Concertino Praga Wernera 
a  Viléma Hofbauerovy (21. října, kostel 

sv. Markéty), dále prota gonistu nejprestiž-
nějších světových pódií Smetanovo kvar-
teto (Jiří Vodička – housle, Jitka Čechová – 
klavír, Jan Páleníček – violoncello, 23. 11., 
Tere ziánský sál) a  v  adventním koncertu 
soubor Musica Bohemica s  umě leckým 
vedoucím Jaroslavem Krčkem ve spolu-
práci s komorním ženským sborem Carmi-
na Bohemica (16. 12., kostel sv. Markéty). 

Kapacita sálů je omezena, proto si vstu-
penky v ceně 200 Kč, pro seniory a mládež 
za 100 Kč, rezervujte na www.auramusica.
cz, nebo na tel. čísle 603 188 500 a 224 311 
364. Prodej v Domově seniorů E. Purky-
ňové (Cvičebná 9, P6 – Břevnov, nová bu-
dova) a hodinu před koncertem v sále.

Do Břevnovského kláštera  
každý měsíc na světové umělce

Jana Boušková, foto oficial website 2014 © Vojtěch Vlk
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1/2 strany šířka
209 x 145 mm
23 000 Kč bez DPH

1/1 strany
Zrcadlo 209 x 290 mm
49 000 Kč bez DPH

1/1 strany
Spad 235 x 316 mm
55 000 Kč bez DPH

1/2 strany výška
101 x 290 mm
23 000 Kč bez DPH

1/4 strany
101 x 142 mm
10 000 Kč bez DPH

1/8 strany šířka
101 x 68 mm
4 500 Kč bez DPH

1/8 strany výška
48 x142 mm
4 500 Kč bez DPH

1/16 strany
48 x 68 mm
2 100 Kč bez DPH

1/3 strany
209 x 93 mm
15 000 Kč bez DPH

1/6 strany
209 x 43 mm
7 000 Kč bez DPH

1/12 strany 
101 x 43 mm
2 900 Kč bez DPH

1/24 strany
48 x 43 mm
1 000 Kč bez DPH

Ceník inzerce na rok 2015
PLOŠNÁ INZERCEŠestka

PŘÍJEM INZERCE ZAJIŠŤUJE 
ODDĚLENÍ KOMUNIKACE  
A VNĚJŠÍCH VZTAHŮ: 
e-mail: inzercesestka@praha6.cz
tel.: +420 220 189 154  

SLEVY A BENEFITY NA ROK 2015
Řádková inzerce: 60 Kč za 60 znaků bez DPH(1) 
      90 Kč za 60 znaků bez DPH(2)

1) Pro občany Prahy 6 (trvalý a přechodný pobyt)
2) Pro občany z jiných lokalit

Plošná inzerce:
  1. inzerát plná cena
  2. inzerát -   5% sleva
  3. inzerát - 11% sleva (čtvrtletní)
  6. inzerátů - 16% sleva (pololetní)
11 inzerátů - 20% sleva (roční)

SPECIÁLNÍ NABÍDKA PRO DROBNÉ 
ŽIVNOSTNÍKY A OSVČ
U plošné inzerce těchto rozměrů, 
bez ohledu na četnost:

1/6 strany (209 X 43 mm)

1/12 strany (101 x 43 mm)     - 30% SLEVA

1/24 strany (48 x 43 mm)

▪  Závazné objednávky inzerce jsou přijímány do 
10. dne běžného měsíce;

▪  Inzerce je rezervována teprve po zaplacení;
▪  Platba za inzerci je možná bezhotovostně či 

přímo v pokladně ÚMČ Praha 6. Inzerci je 
nutné uhradit předem do 15. dne v měsíci.

Šestka – noviny městské části Praha 6
9/2015, vychází dne 10. září 2015. 

VYDAVATEL: Úřad městské části Praha 6, Čs. armády 23, 160 52 Praha 6, IČ: 00063703, T: 220 189 111, www.praha6.cz
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REDAKČNÍ RADA: Oldřich Kužílek, Vladimír Šuvarina, Jan Lacina, René Pekárek, Helena Briardová, Jakub Goldmann, Jaroslav Holý, Dominika Klepková, Lucie Malá

INZERCE: Libuše Stoklásková, e-mail: inzercesestka@praha6.cz
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Senioři nad 60 let se mohou přihlašovat až do 5. října 2015 
na e-mailu: smalikova@praha6.cz, nebo v pracovních dnech na tel. čísle 220 189 172, 
kde sdělí pro účely registrace své jméno, kontakt, věk a požadovanou velikost trička 
(S, M, L, XL).
   

Městská část Praha 6 a Fakulta tělesné výchovy a sportu UK 
Vás zvou na

Venkovní sportoviště 
areálu FTVS
José Martího 31, Praha 6

REGISTRACE

13 – 18 hodin

6. ŘÍJNA 2015 

BOHATÝ DOPROVODNÝ 
PROGRAM A ATRAKTIVNÍ 
SPORTOVNÍ DISCIPLÍNY

Moderuje Štěpán Škorpil

SPORTUJEME V KAŽDÉM VĚKU
III. ročník soutěžního odpoledne pro aktivní seniory nad 60 let

INZERCE


